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Noviny
obce Papradno

 Ročník XX december
 4/2022 Štvrťročník

Slovo starostu
Vážení spoluobčania, milí čitatelia!
V úvode vám chcem všetkým úprimne po-
ďakovať za veľkú podporu v komunálnych 
voľbách, ako aj do orgánov VÚC, kam som 
sa vďaka vašej podpore dostal. Budem sa 
naďalej snažiť robiť tak, aby to bolo pozitív-
ne poznať aj v obci, ako aj v okrese.

Voľby zatienila
nekorektná kampaň

Mrzí ma, že kampaň môjho protikandidáta 
a skupiny, ktorá ho podporovala, bola taká, 
aká bola, a znevážila dlhoročné úsilie, vďa-
ka ktorému pozitívne zviditeľňujeme obec. 
Sme Dedinou roka 2019, čo je tiež dôkaz 
určitej prestíže v silnej celoslovenskej kon-
kurencii, 3. miesto v európskej súťaži, stali 
sme sa turisticky atraktívnou obcou. Ma-
jetok obce v roku 2012 bol 3 milióny 622 
tisíc € a do roku 2020 vzrástol na sumu 5 
miliónov 346 tisíc €, no napriek týmto fak-
tom, ktoré sa dajú nájsť na stránke obce, 
len to chce trošku inteligencie, si dovolí 
niekto napísať leták plný klamstiev a kri-
minalizovania ľudí, ktorí za úspechmi obce 
stoja. Kandidátku na obec priniesol jeho 
splnomocnenec, a to aj s chybami, ktoré 
sa museli opraviť, aby bola vôbec platná, 
potom na úrad poslal mamu so žiadosťou 
o poskytnutie informácií v zmysle zákona o 
slobodnom prístupe k informáciám, kde žia-
dal informácie, ktoré si dokáže aj žiak zá-
kladnej školy vyhľadať, keby potreboval, a 
potom sa objavil na sociálnej sieti profi l, kde 
bez nejakej úcty a rešpektu, no so značnou 
dávkou arogancie voči občanom Papradna 
sa začal oslovovať ako „Váš starosta“.  Na 
profi le sa objavila aj fotka policajného auta 
s článkom NAKA zasahuje a jeho komentá-
rom, že toto bude o chvíľu aj v Papradne.  
Komunikácia na úrovni prvého stupňa ZŠ, a 
to nechcem uraziť žiakov. Potom mi zavolal 
človek z ich skupinky, aby som nebol moc 
prekvapený a pripravil sa na špinavosť, akú 
pripravujú, a tá prišla do vašich schránok v 
obci pár hodín pred moratóriom. V letáku 
opisuje nezákonné prevody majetku obce - 
vydržanie ako pochybný spôsob, keď som 
si v roku 2013 (je rok 2022!) dal do poriad-
ku pozemky po našich predkoch, no človek 
s titulom PhDr. by mohol vedieť (ak si ho 
nekúpi), že na katastrálnom úrade existuje 
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Všetko je dar
Počas minulých dvoch rokov Vianoc, ktoré sme prežili uzatvorení vo svojich domác-
nostiach, sme si hovorili, ako bolo dobre, keď sme sa mohli navštevovať, usporia-
dať priateľské stretnutia, navštíviť bez obmedzenia kostol. Tento rok to zasa môže-
me. Využime to – stretnime sa, zaželajme si pokojné Vianoce, poďakujme Bohu, veď 
vždy je za čo. Začnime aj obyčajné veci brať ako dar.
Pokojné a radostné Vianoce, veľa zdravia a lásky v novom roku vám želá redakcia. 

právne oddelenie, ktoré preveruje všetky 
prevody vlastníctva; a čo sa týka obce, pre-
vody vlastníctva zo zákona neodsúhlasuje 
starosta, ale obecné zastupiteľstvo. Vlast-
níctvo obecných pozemkov sa nikdy nedalo 
previesť na inú osobu vydržaním. V roku 
2015 sme mali veľkú kontrolu z Najvyššie-
ho kontrolného úradu a táto preverovala 
celkové hospodárenie obce, ako aj prevody 
majetku a nezistila žiadne pochybenie, no 
náš „nový starosta“ to vidí asi inak. Keby 
sme hospodárili, ako opisuje v letáku, tak 
by obec išla dolu vodou, no náš spoločný 
majetok sa zhodnocuje. Predaj auta syno-
vi – auto som vybavil z Ministerstva vnútra, 
obec nezaplatila zaň ani 1€. Malo najazde-
né 150 000 km, na obci nám slúžilo 4 roky, 
vzhľadom na vek a najazdené kilometre bolo 
treba značnú investíciu, tak sa vyradilo a do-
stali sme zaň 1 000 €. Je to na zamyslenie, 
že človek, ktorý pre obec „nepohol prstom“, 
ide do podlej volebnej kampane s heslom 
„Papradno na prvom mieste“. Ospravedlňu-
jem sa, „pohol prstom“. Vďaka nemu nie je 
zaasfaltovaná cesta pri supermarkete, kde 
nám to ponúkla spoločnosť COOP Jednota 

pri asfaltovaní parkoviska. No pod prístupo-
vou cestou je časť pozemku jeho predkov 
a „náš nový starosta“ si neprial novú cestu. 
Škoda, že nespomenul, ako dal vyrúbať cez 
30 stromov v obecnej hore pod hlavičkou ur-
báru a vzniknutá škoda sa musela zaplatiť, 
ako „pomohol“ poľovníkom pri vytváraním 
revíru a ešte plno skutkov jemu charakteris-
tických, ktoré všetci dobre poznáme. Čakal 
som férovú konkurenciu a kampaň, lebo 
taká nás posúva dopredu, ale toto, čo bolo, 
je prejav zúfalstva, závisti a primitivizmu. Na 
druhej strane musím celej partii poďakovať, 
nakoľko zmobilizovali ľudí a účasť na voľ-
bách v Papradne bola 57,34%, a tým som 
sa dostal aj do zastupiteľstva VÚC. Ešte raz 
úprimne, s pokorou „ako dosluhujúci staros-
ta z jeho kampane“ ďakujem za 983 hlasov a 
123 hlasom „Vášho starostu“ by som odpo-
ručil stránku  https://www.jaroslavhrablik.sk/, 
kde má aj svoj erb, hrdú fotku a telefonický 
kontakt a určite vám vybaví eurofondy na 
vodu a iné utopické sľuby.
V pondelok po volebnom víkende som išiel 
ráno po auto do garáže a na chodníku stáli 

Ocenený Jozef Balušík na hodovej svätej omši.

Pokračovanie na str. 2
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štyri dievčatá z prvého stupňa 
ZŠ. Ukazovali na mňa prstom, 
tak som sa pristavil a pýtam sa: 
„Baby, nemám niečo roztrhnuté 
alebo špinavé?“ Zachichotali sa 
a povedali mi, že mi držali palce. 
Poďakoval som a s úprimným 
smiechom mi povedali, že majú 
aj básničku o voľbách, tak som 
ich poprosil, že nech dajú. Spus-
tili: „Radšej spadnúť z rebríka, 
ako voliť ..ablíka“ a s chichotom 
sa rozutekali. Toto hovorí za 
všetko.

Dokončili
sme plánované práce

Napriek všetkým komplikáciám, 
ktoré priniesol tento rok s dodáv-
kami materiálov, sa podarilo do-
končiť chodník na dolnom konci 
a priviezli nám aj nový kotol do 
domova dôchodcov s polročným 
meškaním. Výmenu už nemá-
me šancu urobiť, ale vymení 
sa hneď, ako to teploty na jar 
dovolia. Urobili sme vodorovné 
značenie na detskom ihrisku za 
školou, nech sa deti od malička 
prirodzene stretávajú s doprav-
ným značením. Chcel by som aj 
na vás apelovať, keď ste s nimi v 
premávke, občas im aj vysvetliť, 
po ktorej strane sa jazdí a ako, 
lebo dosť často si to šinú okolo 
úradu po opačnej strane, krížom 
cez križovatku a tie kolobežky 
sú dosť nebezpečné.

V kostole
Aby nedošlo k poškodeniu novej 
dlažby pri kostole v budúcnos-
ti, sme sa rozhodli premiestniť 
oplotenie cintorína na miesto, 
kde je reálna hranica súbežne 
s položením dlažby. Do budúc-
na vyrastie v dolnej časti urnová 
stena a tajne dúfam, že sa nám 
podarí vyriešiť aj príjazdovú ces-
tu tak, aby sa okolo kostola už 
vôbec nemuselo jazdiť autami.

Na čo stačia peniaze
Vo viacerých častiach obce sme 
rozšírili verejné osvetlenie a mo-
mentálne sme sa pustili aj do 
priechodov pre chodcov. Budú-
ci rok bude vzhľadom k opatre-
niam vlády asi najťažší v celom 
mojom pôsobení.
Pripravili sme rozpočet, no ne-
zostali nám peniaze na nejaké 
väčšie projekty. V súčasnos-
ti prebieha stavebné konanie 
na rozšírenie vodovodu, ako aj 
spracúvame projektovú doku-
mentáciu za zníženie energetic-
kej náročnosti domova dôchod-
cov, ktorý by sme chceli urobiť z 
programu obnovy. 

Mnohí pomáhali
V závere chcem poďakovať 
všetkým dobrovoľným zložkám 
za pomoc v priebehu roka, pá-
novi farárovi za perfektnú spolu-
prácu a hlavne vám všetkým za 
to, ako si v Papradne dokážeme 
pomôcť a vážime si jeden druhé-
ho. Počas hodov a po slávnost-
nej omši ma pristavilo plno ľudí a 
ďakovali za to, ako to tu vediem, 
že sa v Papradne cítia ako doma 
a že tu cítiť úprimnosť, dobrosr-
dečnosť a pohostinnosť, no toto 
všetko tu cítiť hlavne kvôli vám 
všetkým.
Prajem všetkým krásne a požeh-
nané Vianoce v kruhu svojich 
blízkych, aby sme nezabudli, že 
nie to stotisícové auto v garáži je 
podstatné, ale tí ľudia okolo nás, 
tí, čo nás potrebujú, a tí, ktorí 
nám tiež dokážu pomôcť, keď 
my budeme potrebovať.

Pozývam vás na vianočné omše, 
ktoré budú určite krásnym zážit-
kom aj vďaka pánkovi Martinovi 
a aj vďaka nenapodobiteľnému 
spevu nášho Podžiaranu.

Všetko najlepšie do roku 2023.

Starosta obce
Ing. Roman Španihel   

Pokračovanie zo str. 1

Matričné okienko
* Vítame vás
Laura Hoštáková
Ema Holíncová

Svadby

Zomreli
Milan Priesečan (1953) 24.9.
Jozef Pavlík (1961) 5.10.
Milan Galafus (1951) 19.10.
Anna Hároníková (1935) 20.10.
Peter Gablík (1993) 26.11.
Augustín Šamaj (1926) 2.12.

17. 9.
Ján Bartoň
a Karolína Bizubová

4. 11.
Vladimír Smolka
a Mária Strašíková

12. 11.
Peter Weissabel 
a Emma Koreníková

Voľby 2022
V sobotu 29. októbra sa uskutočnili prvé spojené voľby do samo-
správnych krajov a do samosprávy obcí. V našej obci sa z celkové-
ho počtu 1990 voličov volieb zúčastnilo 1141 občanov, čo predsta-
vuje 57,34 % účasť.

Voľby do Trenčianskeho kraja
Predsedom TSK sa stal Ing. Jaroslav Baška. V našom obvode bol 
za poslanca TSK zvolený Ing. Roman Španihel. 

Voľby do samosprávy obce
Starostom obce Papradno sa opätovne stal Ing. Roman Španihel 
– získal 983 hlasov.
Za poslancov obecného zastupiteľstva boli zvolení:
Anna Beníková – 770 hlasov, Mikuláš Hromadík – 634 hlasov, Boris 
Balušík – 570 hlasov, Daniela Smädišová – 563 hlasov, Mgr. Milada 
Fortuníková – 529 hlasov, Roman Váchalík – 507 hlasov, Bc. Erika 
Piačková – 418 hlasov, Oľga Klabníková – 395 hlasov, Miroslav 
Zdurjenčík – 384 hlasov.
Ustanovujúce obecné zastupiteľstvo obce Papradno sa konalo 23. 
novembra 2022. Zvolený starosta a poslanci zložili zákonom pred-
písaný sľub a zvolili:
I. za predsedov komisií obecného zastupiteľstva nasledovných 

poslancov:
kultúrna komisia: Oľga Klabníková; –
majetková komisia: Daniela Smädišová; –
stavebná komisia: Roman Váchalík; –

II. za členov komisií:
kultúrna komisia: Daniela Smädišová, Stanislava Zdurjenčí- –
ková, Miroslav Zdurjenčík, Boris Balušík, Ing. Zuzana Bur-
dejová - zapisovateľka; 
majetková komisia: Anna Beníková, Bc. Erika Piačková, Hil- –
da Jurčíková, Viera Maríkovcová - zapisovateľka;
stavebná komisia: Mikuláš Hromadík, Ing. Anton Kozáčik,  –
Rudolf Zboran, Ing. Eva Jánošíková, Ján Dzurjaník, Ing. 
Anna Pozníková - zapisovateľka.

Obecné zastupiteľstvo zriadilo:
v súlade s ústavným zákonom NR SR č. 357/2004 Z. z. o ochrane 
verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov komi-
siu na ochranu verejného záujmu:

predsedu komisie na ochranu verejného záujmu – Mgr. Milada  –
Fortuníková;
členov komisie na ochranu verejného záujmu – Daniela Smädi- –
šová, Oľga Klabníková.

Obecné zastupiteľstvo poverilo:
poslankyňu Bc. Eriku Piačkovú zvolávaním zasadnutí obecné- –
ho zastupiteľstva v prípadoch podľa § 12 ods. 2 prvá veta, ods. 
3 tretia veta, ods. 5 piata veta a ods. 6 tretia veta Zákona SNR 
č. 369/1990 o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov,
výkonom funkcie sobášiaceho na volebné obdobie 2022 – 2026  –
nasledovných poslancov obecného zastupiteľstva: Bc. Erika 
Piačková, Boris Balušík.

Starosta obce poveril Danielu Smädišovú výkonom zástupcu starostu.
Zvolení poslanci ďakujú všetkým voličom za prejavenú dôveru a 
sľubujú, že budú svoju funkciu vykonávať zodpovedne a v pro-
spech občanov. Želáme všetkým zvoleným, aby svoj mandát 
vykonávali v prospech obce a našich občanov.

Zlaté svadby

16. 11.
Jozef Balušík
a Agnesa Cambálová   16.11.
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V našej obci
B O L O

26. septembra
sa konala na Kolibe v Papradne 
medzinárodná konferencia Bu-
dúcnosť slovenského vidieka 
– Európsky deň jazykov, kde 
boli účastníci z Česka, Veľkej 
Británie a Slovenska.
Cieľom konferencie bolo pod-
nietiť výučbu cudzích jazykov na 
školách na dosiahnutie väčšie-
ho interkultúrneho porozumenia 
a bohatého kultúrneho dedič-
stva Európy. 

6. – 8. októbra
zorganizovala Farská charita 
Papradno burzu oblečenia – 
Posuň to ďalej,  ktorej sa zú-
častnili nielen občania Paprad-
na, ale aj okolitých obcí.

9. októbra 
sa v našom novo vymaľovanom 
kostole konal originálny koncert 
s názvom ZVON venovaný vý-
znamu zvonov kedysi a dnes. 
Program moderovala jeho au-
torka Andrea Jágerová. Pred-
stavili sa v ňom ŽSS MARÍNA zo 
Zvolena, Jozef Varga z Banskej 
Bystrice, ĽH Jara Hazlingera 
z Detvy a FSk Podžiaran

16. októbra 
patrilo nedeľné popoludnie na-
šim skôr narodeným občanom. 
Deti z materskej školy, SZUŠ Stel-
la pobočka Papradno, Podžia-
ranček i FSk Podžiaran potešili 
našich seniorov pri príležitosti 
Mesiaca úcty k starším pek-
ným kultúrnym programom. Po 
jeho skončení  čakalo seniorov 
malé občerstvenie.
V estrádnej sále sa v tomto čase 
konala výstava ovocia a zeleni-
ny, na ktorej sa naši záhradkári 
pochválili úrodou dopestovanou 
vo svojich  záhradkách.

26. novembra
sa konali Ondrejovské hody, 
ktoré sa niesli v duchu 230. vý-
ročia farského Kostola sv. On-
dreja v Papradne. Viac na str. 8.
Súčasťou Ondrejovských ho-
dov bola vo vestibule základnej 
školy výstava dobových a sú-
časných fotografi í Kostola sv. 
Ondreja a výstava poľovníckych 
trofejí. (viac na str. 9)

3. decembra
bolo na Kolibe Papradno už od 
10,00 veselo. Uskutočnila sa tu 
Mikulášska zabíjačka a ochut-
návka zabíjačkových špecia-
lít. Návštevníci mohli vidieť, ako 

vyzerá pravá dedinská zabíjač-
ka a ako naši majstri spracujú 
celé prasiatko tak, aby nič ne-
vyšlo nazmar. Pripravený bol aj 
mikulášsky punč, ktorý v chlad-
nom počasí zohrial. O príjemnú 
atmosféru sa postarala Ľudo-
vá hudba zo Štiavnika bratov 
FUPŠOVCOV, FSk Podžiaran 
a miestni heligónkari. Vzácnym 
hosťom bol Mikuláš s pomoc-
níkmi, ktorí deťom rozdávali 
rôzne sladkosti. O zabíjačkové 
špeciality bol záujem ešte aj 
v nedeľu.  

6. decembra
sme s deťmi v KD oslávili prí-
chod Mikuláša do obce spoje-
ný s rozsvietením  vianočného 
stromčeka. V estrádnej sále KD 
rozdával Mikuláš aj s pomocník-
mi sladkosti všetkým deťom.
Tento deň bola pre veľký záujem 
opäť sprístupnená vo vestibule 
ZŠ s MŠ výstava  fotografi í 230. 
výročie Kostola sv. Ondreja 
v Papradne. Termín otvorenia 
bol oznámený prostredníctvom 
miestneho rozhlasu.  

10. decembra
sa v kinosále KD uskutočnil Via-
nočný koncert žiakov SZUŠ 
STELLA – pobočka Papradno. 
Žiaci, ktorých pripravoval pán 
učiteľ Juraj Šipek, sa predstavili 
v hre na hudobných nástrojoch 
a v speve. Krásny koncert navo-
dil vianočnú atmosféru adventu 
aj tento rok.
V priebehu mesiacov októb-
er, november a december sa 
uskutočnili gitarové koncerty 
v M-Bare a pohostinstve Dalas. 
Na gitarách hrali Jaroslav Búbel 
a Viliam Lejčík. Koncerty boli 
propagované prostredníctvom  
plagátu a facebooku. 

B U D E
26. decembra

Farský úrad Papradno a FSk 
Podžiaran vás pozývajú do Kos-
tola sv. Ondreja na vianočný 
koncert Od Betľéma ňedaľe-
ko.  Koncert sa začne o 11.00 
hodine.

30. decembra
Bude v telocvični ZŠ a MŠ Pap-
radno stolnotenisový turnaj Me-
moriál Juraja Palka.

31. decembra
sa o 23.00 hodine stretneme pri 
obecnom úrade a amfi teátri na 
spoločnom ukončení starého 
roka a uvítaní nového.

Športoví nadšenci sa môžu ten-
to deň zúčastniť tradičného vý-
stupu na Bukovinu, ktorý po-
riadajú turisti z Brvnišťa.

1. januára 
vás pozýva Dobrovoľný hasič-
ský zbor Papradno na novoroč-
né kúpanie ľadových medveďov 
v rieke Papradnianke o 12,00 na 
Košiaroch pri Stavnici.

21. januára
pozýva DHZ Papradno na 3. re-
prezentačný ples hasičov do 
estrádnej sály KD. V programe 
vystúpi Tanečná škola manželov 
Žižkovcov z Považskej Bystrice, 
do tanca bude hrať skupina IM-
PULS a Oldies DJ Peter Hurajt. 
Spestrením programu bude sve-
telná show.

28. januára
pozýva starosta obce a poslanci 
OZ na 13. obecný ples do KD 
Papradno. Hosťom programu 
bude spevák Ondrej Kandráč 
so svojou skupinou a do tanca 
zahrá skupina BONITA a WA-
GABANDA. 

11. februára
ZRŠ a vedenie ZŠ s MŠ Paprad-
no pozývajú rodičov a priateľov 

školy na 42. rodičovský ples 
do KD. 
V programe vystúpia žiaci ZŠ, 
Podžiaranček. Do tanca bude 
hrať na striedačku Pavol Hrobá-
rik a kapela Wagabanda

18. februára
budeme po dvoch rokoch opäť 
fašiangovať. Od 14. hodiny pôj-
de so spevom sprievod masiek 
od zdravotného strediska sme-
rom na Košiare a späť k amfi -
teátru za obecným úradom, kde 
bude disco zábava a občerstve-
nie. 
Večer vás pozývame na tanečnú 
zábavu do KD. 

21. februára
o 17. hodine pozýva FSk Podžia-
ran občanov k amfi teátru na po-
chovávanie basy.
V mesiaci február 2023 sa 
uskutoční v kinosále KD repríza 
hodového programu Podžiaran 
a DFSk Podžiaranček.
V marci 2023 bude zorganizo-
vaná BURZA oblečenia.

2. apríla
na Kvetnú nedeľu bude v prie-
storoch amfi teátra stánkový pre-
daj medovníkov a remeselníc-
kych  výrobkov.

Mikuláš v kultúrnom dome.

Vianočný koncert.
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Duchovné slovo
Milí čitatelia, drahí bratia a sestry,
vážení spoluobčania!
Sme vo vianočnom čase a oča-
kávame narodenie Ježiša. Mož-
nože sme si ešte ani neuvedo-
mili, čo nás čaká. Upratujeme, 
pečieme, zháňame ešte posled-
né, podaktorí možno aj prvé dar-
čeky. Tešíme sa, že sa konečne 
otvorili vianočné trhy, možno 
i plánujeme nejaké navštíviť. 
Niektorí, najmä deti, už čakajú, 
kedy budú konečne rozbaľovať 
darčeky a bude koniec tej únav-
nej príprave, upratovaniu, kedy 
mamy nervózne behajú a nútia 
ich upratať si izby. Zastavme 
sa. Naozaj takto prežívame Via-
noce? Čo je čaro Vianoc? Mať 
upratané, napečené, mať tú naj-
krajšiu výzdobu v susedstve? 
Jozef a Mária toto obdobie tiež 
veľmi ťažko znášali. Mária sa 
dostala do zvláštnej situácie – 
ako slobodné dievča zostala 
tehotná. Máriina reakcia na Ga-
brielovo posolstvo je zaujíma-
vá. Najskôr sa zľakne a potom 
sa snaží Božie slovo pochopiť. 
Rozjíma nad Božím slovom. Má-
ria nepochybuje o Božom slove, 
len rozmýšľa, ako sa to stane. 
Nakoniec Božie slovo prijíma. 
Anjel od Márie odchádza a ona 
zostáva sama. Nedostáva žiad-
nu pomoc z neba, žiaden zbor 
anjelov ju neobskakuje. Boh jej 
zjaví svoj plán a ona ho prijíma 
bez hocijakej extra výhody či po-
moci.  
Jozef sa dozvedel o Máriinom te-
hotenstve a potreboval čas, aby 
to spracoval. Boží anjel sa však 
vo sne prihovára Jozefovi: „Jo-
zef, syn Dávidov, neboj sa prijať 
Máriu, svoju manželku, lebo to, 
čo sa v nej počalo, je z Ducha 
Svätého. Porodí syna a dáš mu 
meno Ježiš, lebo on vyslobodí 
svoj ľud z hriechov.“ (Mt 1, 20 – 
21). Hriechy však môže odpustiť 
len Boh. Jozef začína cítiť, že 
sa deje niečo výnimočné. Situá-
cia, ktorá sa zdala zložitá a po-
chmúrna, stáva sa radostnou. 
Avšak len pre Máriu a Jozefa. 
Izraeliti očakávali inú spásu. 
Prisľúbený Mesiáš mal znovu-
obnoviť dávidovské kráľovstvo 
a oslobodiť ho od Rimanov. Boží 
prísľub daný Jozefovi je však 
z pohľadu ľudí príliš malý: Boh 
im má odpustiť hriechy a naďalej 
ich nechá trpieť v područí iného 
národa. To neznie ako radostná 
správa. Mária a Jozef však mys-

lia inak. Hoci nechápu, prijímajú 
Božie slovo, nechávajú ho vo 
svojom srdci pôsobiť. Nevedia 
ako, ale spoliehajú sa na Božie 
slovo, a to im stačí. Ľudia čas-
to neočakávajú to, čo im nejde: 
odpúšťať hriechy. Ak sa naruší 
vzťah človeka s Bohom, človek 
prepadá do chaosu. Aj napriek 
mnohým dobrým veciam, ktoré 
sa môžu stať, človek skutočne 
nikdy nebude uzdravený, pokiaľ 
neodpustí a nebude mu odpus-
tené. Jozef a Mária odpúšťajú 
po celý svoj život, a tak napĺňajú 
Božiu vôľu. Vedia, že ich plány 
sú zrazu iné, ako očakávali. Ale 
nezúfajú si.
Mária a Jozef nevedeli, čo ich 
čaká. Pripravujú sa na náročnú 
cestu. Mária si do cesty priba-
lí plienky pre novorodeniatko, 
lebo očakáva, že čas jej pôrodu 
sa blíži. Aj napriek tomu sa vy-
dáva s Jozefom na cestu. Ne-
musela, ale išla. Cestovala už 
vo vysokom štádiu tehotenstva, 
v žiadnom komfortnom kočiari. A 
nesťažovala si. Nám je veľakrát 
zaťažko urobiť menšiu vec – po-
môcť. Nemusíme nikam ďaleko 
a nepohodlne cestovať. Stačí 
len druhému pomôcť či venovať 
mu spoločnosť. Mária sa rozho-
dla sprevádzať Jozefa.
Keď Mária prichádza s Jozefom 
do Betlehema, sú nútení zostať 
za hradbami v maštali. Nik im 
nechce poskytnúť ubytovanie. 
Boží Syn sa narodí v maštali. 
Mária s Jozefom sú v okamihu, 
keď držia Božieho Syna, nadše-
ní. Nevnímajú miesto a nekrivdia 
si. Prijímajú Božiu vôľu, Boží prí-
sľub. Boží prísľub sa nikdy netý-
ka pozemského bohatstva a slá-
vy. Boh ide ďalej za materiálne, 
dáva viac. Duchovné bohatstvo, 
večný život a večnú radosť. 
Mária s Jozefom vnímajú tento 
radostný okamih. Vnímajú ho aj 
pastieri, ktorí sa prišli pokloniť 
dieťaťu v jasliach. Nik si v tomto 
okamihu nevšíma priestor: nepo-
riadok, možno i zápach zvierat, 
chýbajúce pohostenie. Preciťujú 
Božiu lásku. A to je to dôležité: 
cítiť Božiu lásku, nie zháňať sa 
za darčekmi, poupratovať každý 
kút, napiecť sto druhov koláčov. 
Dobrá atmosféra, pocit blízkosti, 
zdieľanie týchto pocitov aj s cu-
dzími ľuďmi. V maštali sa stre-
távajú všetci: bohatí a chudobní: 

traja mudrci s honosnými darmi 
a chudobní pastieri. V tento oka-
mih sú si všetci rovní. Všetci 
pociťujú ten istý pocit – Božiu 
lásku k nám. Tento čas nie je 
časom na hádky, sťažovanie si, 
ohováranie, pociťovanie krivdy 
voči iným. Je to čas zmierenia 
sa s Bohom a s inými, čas, kedy 
pociťujeme Božiu lásku k nám 
a k iným. 
Boží prísľub sa naplnil. Boh túto 
ťažkú situáciu premení na nie-
čo veľkolepé. Do svojho plánu 
zarátava každého človeka: chu-
dobného, bohatého, ale aj nášho 
nepriateľa. Nebyť rímskeho ci-
sára, pastieri by nemali možnosť 
uvidieť Ježiša a pokloniť sa mu. 
Boh používa rímskeho cisára, 
aby Mária a Jozef prišli do Bet-
lehema a zvestovali radostnú 
zvesť aj chudobným pastierom. 
Boh takto vyzdvihol každého 
človeka: On sám sa narodil 
v maštali, za hradbami mesta, 
aby tým ukázal, že prichádza ku 
všetkým, zjavuje sa všetkým, čo 
o to stoja. Boh sa nám zjavuje 
na miestach, na ktorých by sme 
ho neočakávali. Zjavuje sa nám 
v ľuďoch, ktorí nie sú nijako vý-
znamní, a čaká, ako odpovieme 
na jeho volanie. Mudrci a pastie-
ri ho rozpoznali. Vydali sa na púť 
za dieťaťom v maštali. 
Máriu a Jozefa nechceli prijať 
ani v pohostinstve. Boli príliš za-
neprázdnení zábavou. Nechceli 
ich prijať ani ďalší ľudia z mes-
ta – dôležité bolo pre nich po-
hodlie, aby sa zbytočne netlačili 
a ešte aj s cudzími ľuďmi. Mária 
a Jozef narodenie Ježiša oslávili 
s tými, čo boli otvorení Božiemu 
volaniu. Veľakrát takto rozmýš-
ľajú aj ľudia. Byť zavretý doma, 
byť so svojou rodinou, oddých-
nuť si od iných, pozerať vianoč-
né rozprávky a mať pohodlie po 
dlhých a únavných prípravách. 
To nie je čaro Vianoc. Anjel 

zvestoval Panne Márii, zvesto-
val pastierom a hviezda ukázala 
cestu mudrcom. Toto obdobie 
je o zvestovaní prichádzajúcej 
spásy, odpustenia hriechov, 
oslobodenia sa od všetkého zlé-
ho. Máme sa tešiť, lebo sa stá-
vame slobodnými, a túto radosť 
aj ďalej odovzdávať. 
Po internete koluje výzva, že aj 
Boh sa narodil v maštali, načo 
teda upratovať? Niektorí odmie-
tajú prípravu na Vianoce ako 
prežitok tejto doby. Znamená 
Ježišovo narodenie v mašta-
li práve toto? Mária a Jozef sa 
pripravili na narodenie Ježiša. 
Mária si so sebou zobrala všet-
ko potrebné. Prijala aj dary od 
mudrcov. Príprava na Vianoce 
nespočíva v tom, že už z prin-
cípu nebudeme upratovať alebo 
sa ideme zodrať. Nie, správnou 
prípravou máme vzdať úctu  Je-
žišovi. Tým, že si poupratujeme 
vzťahy s Bohom a s ľuďmi a aj 
poupratujeme doma. Ak máme 
tú možnosť prijať Ježiša v čis-
tom dome, prečo tak neurobiť? 
Ale s mierou. Ježiš prichádza, 
aby nás zmieril s Otcom. To 
je však možné len vtedy, keď 
sa my zmierime s inými. Mária 
a Jozef nešomrali na ľudí, že ich 
nechceli prichýliť. Vo Svätom 
písme nenájdeme ani jedno zlé 
slovo z Máriiných či Jozefových 
úst voči ľuďom. 
Veľmi povzbudivé je, že sme 
sa dokázali spojiť a prichystať 
kostol na príchod Ježiša. Všet-
ko sme stihli presne do Božie-
ho narodenia. A aká v tom bola 
symbolika! Začali sme tým, že 
sme si na pomoc privolali Pan-
nu Máriu. Panna Mária sa stala 
ochrankyňou našej doliny, po-
mohla nám dať naše áno Bohu. 
Potom s Máriinou pomocou sme 
pokračovali zveľadením Božieho 

Pokračovanie na str. 5
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VIVAT PODŽIARAN

Ani sme sa nenazdali a o chvíľu 
zase budeme počuť to naše 
„ščascitujeme vám na tyto nové 
nastávajúcé Svjatky...“. Neviem, 
ako vám, ale pre nás ten čas 
akosi rýchlo preletel. Opäť sme 
zažili krásne spoločné chvíle, 
užili si skvelé vystúpenia, do-
konca aj ocenenia. 
Tým prvým bol koncert, s ktorým 
sme vystupovali na najväčších 
podujatiach na Slovensku. Pr-
výkrát vo Východnej, potom v 
Myjave a v roku 2019 v Banskej 
Bystrici. Sme veľmi radi, že sme 
s takýmto krásnym a poučným 
koncertom mohli vystupovať aj 
v našom kostolíku. Verím, že 
všetci, čo si boli vychutnať krás-
ne spevy sprevádzané hovore-
ným slovom z pera a úst Andrey 
Jágerovej, etnologičky a spe-
váčky, ešte dlho budú naň spo-
mínať. My určite. A aj keď sme 
už takto vystupovali viackrát, 
ešte aj teraz sa nám tisli slzy do 
očí. Veľká vďaka patrí všetkým 
účinkujúcim – speváckej skupi-
ne Marína zo Zvolena, Jozefovi 
Vargovi z Banskej Bystrice aj 
ľudovej hudbe Jara Hazlingera z 
Detvy. Čo je na tom najkrajšie, 
že aj keď mali pred sebou ešte 
dlhú cestu domov, nikam sa ne-
ponáhľali. Po vystúpení sme si 
ešte spoločne posedeli, pospie-
vali. Dobre sa cítili v tom našom 
Papradne. 
Skvelý pocit sme mali aj z vystú-
penia na Úcte k starším. Dlho 
sme veru rozmýšľali, čo vymys-
lieť, aby sme všetkých potešili. 

My sme tá ohromná partíja
A že scénka má v sebe všetko, 
čo treba, vieme dávno, tak sme 
teda pašovali surovjak z Moravy. 
A ani fi ľanci chlapvo ňechiciľi. 
Dobre sme si zaspievali, zabavili 
sa, ba sme mali pocit, že už sú 
pomaly hody, keď toľko ľudí bolo 
v sále. Aj pri výstave ovocia a 
zeleniny sme nejaké zaprali, tak 
aj táto nedeľa stála za to. 
Najviac sme sa, a hádam aj vy, 
tešili na Ondrejovské hody. Po 
troch rokoch sme konečne mohli 
osláviť sviatok patróna nášho 
kostolíka. A myslím, že celý 
deň stál za to. Krásna omša, 
za ktorú patrí veľké a srdečné 
poďakovanie nášmu pánkovi, 
umocnila celý deň. Vďaka patrí 
aj Martinovi Ragulovi, ktorý po-
čas omše hral na organe. My 
sme, ako inak, najviac času ve-
novali príprave poobedňajšieho 
programu. Sme veľmi radi, že 
pozvanie prijali naši kamaráti – 
Vrbovské vŕby a Maťo Repáň. 
A pri nich sme zažili to, čo už 
dávno nie. Maťo bol unesený z 
toho, ako sa u nás krásne spie-
va. Dokonca aj naše Papradno, 
Papradno sa naučil. Celé publi-
kum sa k nemu pridalo, a to veru 
ešte nezažil. Chlapci z Vrbov-
ských vŕb sú veru veselá chasa, 
o čom hovorilo aj ich vystúpenie. 
A ich vedúci – Andrej – tomu sa 
veru ústa tak ľahko nezatvoria. 
Boli skvelí a ešte viac nás tešila 
aj ich pochvala na našu adresu. 
Asi sa nám ešte nestalo, žeby 
účinkujúci pozerali a počúvali, 
čo sme zase my vymysleli. A čo 

vy poviete na náš autobus? Bola 
to len krátka ukážka toho, čo 
všetko pozažívame a povymýš-
ľame na tých našich potulkách 
svetom. A čo bolo najlepšie? 
Podľa mňa všetko. Už dávno 
som sa tak dobre nezasmiala. 
Niekedy mám pocit, že si tento 
rok akoby viac užívame vystú-
penia. Na pódiu to potom vyzerá 
ako naozaj. A že hercov máme 
onakvejších, to už dávno viem. 
Originálna spoločná pieseň My 
sme tá ohromná partíja na zá-
ver ešte umocnila celý program. 
Som veľmi rada, že naše po-
zvanie prijal aj Peťo Husárik, 
ktorému sa ešte raz chcem za 
nás všetkých poďakovať. Bol 
najlepším šoférom, akého sme 
doteraz mali. Len škoda, že nás 
nevozí aj na tie naozajstné vy-
stúpenia. Ale veď my si to určite 
ešte nejako vynahradíme. 
Predseda Trenčianskeho samo-
správneho kraja Jaroslav Baška 
oceňoval významné osobnosti 
regiónu horného Považia.
Podujatie organizoval Trenčian-
sky samosprávny kraj, Považské 
osvetové stredisko, Považská 
knižnica a Vlastivedné múze-
um v Považskej Bystrici. Je mi 
veľkou cťou, že spomedzi 14 
ocenených zazneli aj dve mená 
z našej folklórnej skupiny. Jed-
nou ocenenou je Božka Beníko-
vá – za uchovávanie tradičných 

prvkov ľudového odevu, šírenie 
a interpretáciu ľudovej piesne 
regiónu pri príležitosti životného 
jubilea. Tejto pocty sa dostalo aj 
mne – za významný prínos pri 
uchovávaní a šírení tradičnej ľu-
dovej kultúry regiónu, dokumen-
tačnú a publikačnú činnosť. 
Zo srdca ďakujem, že som si ta-
kéto významné ocenenie mohla 
prevziať, no ešte viac ďakujem 
všetkým, ktorí mi pri tom pomá-
hajú a stoja pri mne. A je ich veru 
neúrekom. A ako by to bolo, keby 
nám pri oceňovaní aj naši chlapi 
nezaspievali? Poviem vám, išlo 
im to výborne.
A čo nás ešte čaká? Strach, 
koľko všeličoho! Vianoce budú 
veselé, aj v televízii by ste nás 
zase mali vidieť na koncerte z 
Banskej Bystrice. Ešte radšej 
vás všetkých pozývam na náš 
vianočný koncert Od Betľéma 
ňedaľeko, ktorý bude tradične 
na Štefana o 11.00. A budúci 
rok? Okrem vystúpení môžem 
len povedať: súťaže, súťaže a 
súťaže...
Nechajme sa prekvapiť, ako to 
všetko dopadne. Na záver by 
som vám všetkým chcela po-
ďakovať za priazeň a podporu 
a popriať pokojné a požehnané 
Vianoce a všetko len to dobré, 
najmä veľa zdravia do nového 
roku 2023.

Lenka Jandušíková

Ďakujeme 
Farská charita v Papradne veľmi pekne ďakuje ľuďom, ktorí sa 
znova zapojili do potravinovej zbierky v predajniach Coop Jed-
nota Papradno. Vyzbieralo sa cca 200 kg potravín, ktoré pomôžu 
ľuďom v núdzi. Zbierka svedčí o tom, že máme obrovské srd-
cia a myslíme aj na iných. V tejto dobe čoraz viac vystupuje do 
popredia princíp solidarity, ktorý nám hovorí, že všetci nesieme 
zodpovednosť jeden za druhého. Sme radi, že aj táto zbierka, 
ktorej cieľom je zabezpečenie základných ľudských potrieb, bola 
prijatá s nadšením a ochotou pomôcť. Chceme sa osobitne po-
ďakovať aj vedeniu a zamestnancom Coop Jednota, bez ktorých 
by sa táto akcia neuskutočnila. 
„V poslednej hodine sa nás nebudú pýtať, akí sme boli slávni, 
koľko diplomatov sme hostili, koľkých prezidentov či kráľov sme 
postretali. Bude sa rátať, čo sme dali, a nie, čo sme dostali.“  
Matka Tereza

Advent sme začali adventným vencom a papierovými srdiečka-
mi, ktoré symbolizujú našu spolupatričnosť k blížnym. Na dre-
vený stromček  v kostole sme umiestnili papierové srdiečka s 
menami detí, ktoré budú vami obdarované. Srdiečka ste si rozo-
brali ihneď, možno  na niekoho ani nezostalo. Veľmi nás hreje na 
srdci váš  záujem.  Ďakujeme,  že sa opäť na Vianoce rozžiaria 
nevinné  detské očká práve vďaka vám.
Nech vám to Pán odplatí tým, čo najviac potrebujete.
„Milujúce srdce je veselé srdce.“  Matka Tereza

Farská charita Papradno

domu. Priložili sme ruky k dielu 
všetci. Nepozerali sme na to, kto 
pomáha, pre aký kostol pomáha, 
ale spojili sme sa a urobili sme 
spoločne veľkú vec. Každý jeden 
z nás dal to, čo mohol: svoj čas, 
peniaze, modlitby a slovo. Toto 
všetko bolo potrebné, aby sa 
podarilo Božie dielo. Súdržnosť, 
povzbudzovanie a láska – krajší 
dar sme narodenému Ježišovi 
nemohli dať. „Boh je láska; a kto 
ostáva v láske, ostáva v Bohu 
a Boh ostáva v ňom. Kto nemi-
luje, nepoznal Boha, lebo Boh 
je láska. A Božia láska k nám 
sa prejavila v tom, že Boh poslal 
svojho jednorodeného Syna na 

svet, aby sme skrze neho mali 
život.“ (1 Jn 4,16; 4,8-9 a 12) 
Svoju vieru sme prejavili aj na-
vonok – ukázali sme, čo je v tej-
to dobe dôležité. Byť otvorený 
voči potrebám iných, pomáhať, 
mať milé slovo, zvestovať ra-
dosť, zmieriť sa s Bohom.
Drahí bratia a sestry, modlím 
sa za vás a prosím nebeského 
Otca, aby požehnal naše spoloč-
né úsilie, ktoré je naším svedec-
tvom. Vyprosujem vám milosti, 
aby sme i naďalej boli otvorení 
voči Božiemu volaniu. 

Mgr. Martin Hruška
(kresba na pozadí je od
Rebeky Šuškovej, 7.trieda ZŠ)

Pokračovanie zo str. 4
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Najznámejšie rody v Papradne
Tarožík

Prvýkrát sa spomína Martin Ta-
rožík až v roku 1874 v Kubíčko-
viech grunte. Je to teda u nás 
neskoré meno. A nie je a ani 
nebolo veľmi rozšírené. Svoju 
letnú osadu majú Tarožíkovci 
takmer v závere Medvedskej 
doliny, zvanú Tarohovci, U Ta-
rohvo. (Podľa Š. Meliša)
Ako už napísal Š. Meliš, Taroží-
kovci v Papradne neboli početní. 
Tí, ktorí tu dnes žijú,  pochádza-
jú od Ľudovíta Tarožíka a Ag-
neše Holienčíkovej z Koškovca. 
Jeho brat Michal sa vysťahoval 
do Ameriky. Ľudovít mal len dve 
deti – dcéru a syna Karola. Karol 
(1913 – 2008)  sa oženil dvakrát. 
S prvou ženou Helenou Kľuda-
jovou mal syna Ondreja, s dru-
hou ženou Justínou Kontilovou 
synov Milana a Stanislava. On-
drej hneď po vyučení odišiel na 
Moravu, tu sa oženil a aj pomer-
ne mladý zomrel. A mladí pred-
časne zomreli aj synovia Milan 
v roku 1993 a Stanislav v roku 
2005. Karol, ktorý sa dožil vyso-
kého veku, tak prežil svoje dve 
ženy aj všetkých troch synov. 
Karolova sestra mala dve dcéry 
– Olinu, v. Balušíková; a Kami-
lu, v. Žilinčíková. Rodiny po nich 
žijú v Papradne. Ondrejova rodi-
na zostala na Morave. Po Mila-
novi žije v Papradne syn Peter s 
rodinou (manž. + 2 dcéry), dcéra 
Jaroslava je vydatá v Podvaží. V 
roku 2002 zomrela aj Milano-
va žena Helena Bašteková. Po 
Stanislavovi zostala v Papradne 
žena Alena Fujašová a syn Ladi-
slav s dvoma deťmi. Dcéra Anna 
je vydatá mimo Papradna. S 
menom Tarožík žije dnes u nás  
8 osôb.  

 Trnčík
Už v roku 1770 sú zapísaní: Ján 
Trnčík, Štefan Trnčík a Adam 
Trnčík. Títo sa nachádzajú v zo-
zname sedliakov aj v roku 1780. 
V roku 1855 sú uvedení v súpise 
domov títo majitelia:  d. č. 181 
Trnčík – Ľapčík Barbora, d. č. 
182 Trnčík – Ľapčík Adam a d. 
č. 184 Ľapčík Juraj. V roku 1874 
bývajú v Tomášoviech grunte 
Ľapčík Ondrej a Ľapčík Jozef. 
Trnčíkovci sú v Papradne do-
dnes. Popri prezývke Ľapčík má 
iná vetva Trnčíkovcov prímenie 
Haničík. Títo majú svoje bačovy 
v horách U Hanicvo, v Komjat-
ném a Ľapčíkovci v osade Žih-
ľavy. (Podľa Š. Meliša) Hoci Trn-
číkovci boli u nás početnejší ako 
Tarožíkovci, v súčasnej dobe je 

s týmto menom na trvalý pobyt 
prihlásených len 12 osôb.
Prezývka  Ľapčík patrila Fran-
tiškovi Trnčíkovi (1921 – 1983), 
ktorý bol synom Ondreja a Fran-
tišky Šamajovej. S manž. Ma-
tildou Pozníkovou mali synov 
Jána, Jozefa, Pavla a dcéru 
Helenu. V Papradne zostali len 
Jozef a Ján. Jozef je slobodný a 
bezdetný, Ján žije s manž. Ľud-
milou Macháčovou z Grúnika a v 
Papradne žijú i jeho dvaja syno-
via, ktorí už majú svoje rodiny. K 
Ľapčíkovcom patril aj Vendelín 
Trnčík, syn Štefana a Agneše 
Holienčíkovej. S Máriou Macha-
líkovou (Maryšou Grmáľkou) 
mali syna Viktora a dcéry Sabí-
nu a Matildu. Viktor emigroval do 
Nemecka (tu aj zomrel), Matilda 
sa vydala mimo Papradna, zo-
stala len Sabína, v. Turičíková. 
Sabínin muž Michal zomrel dáv-
no, ešte v roku 1982. Deti Miro a 
Eva so svojimi rodinami bývajú 
v Považskej Bystrici a Sabína je 
v domove.  
Juraj Trnčík Haničík a Karolína 
Hojdiková mali viac detí: Matildu, 
Paulínu, Reginu, Helenu, Juraja, 
Klementa a Viliama. V Papradne 
zostali len Matilda, v. Kľudajová; 
Helena, v. Jánošíková; a Viliam 
so ženou Matildou Hanajíkovou. 
Viliam zomrel v roku 1991 a jeho 
žena Matilda v roku 2000. Mali 
deti Jána, Ivana, Ľubicu a Danu, 
slobodný Ján v roku 2001 zo-
mrel.
Meno Trnčík z tejto celej rodiny  
zostalo len synovi Ivanovi a jeho 
dvom synom (žijú s matkou). 

Trúchlik
Prvý nositeľ tohto mena sa volal 
Trúchly a pravdepodobne k nám 
prišiel už počas valašskej ko-
lonizácie. V Kysuckom Novom 
Meste sa Trúchly spomína už v 

roku 1653 a toto meno žije ešte 
aj dnes v Krásne nad Kysucou. 
A niekde od Kysuce k nám pri-
šiel prvý Trúchlik, lebo tak ho u 
nás premenovali.  Roku 1770 tu 
už  bývali sedliaci: Ján Trúchlik, 
Martin Trúchlik a Juraj Trúchlik. 
Tí istí sú aj v zozname v roku 
1780. V roku 1850 sa spomína-
jú: na č. domu 47 Truhlík Peter a 
na č. domu 58 Truhlík Adam. V 
roku 1874 bývajú vo Vaškoviech 
grunte Trúchlik Ondrej a Trúchlik 
Matej, v Urbanoviech hoštáku 
Trúchlik Ľudovít, Trúchlik Martin 
a Trúchlik Juraj. Tento rod trvá 
u nás dodnes a je rozdelený na 
niekoľko vetiev – Hocmaj, Do-
boš, Pičurík, Majko. Majkovci 
majú aj svoju letnú osadu zvanú 
Horné Žihľavy alebo U Majkvo. 
(Podľa Š. Meliša)
Zo štyroch rodov, ktoré dnes 
predstavujeme, práve Trúch-
likovci majú v súčasnej dobe 
u nás najpočetnejšie zastúpe-
nie – spolu je to 24 osôb. Ján 
Trúchlik Majko a Margita Harišo-
vá bývali celoročne v Medvedzí 
– v Lazoch. Mali dvoch synov 
– Ignáca, Tomáša a dcéru Mar-
gitu. Tomáš sa oženil s Helenou 
Hamárikovou a Ignác s Rozá-
liou Badačovou. Dcéra Margita 
mala ešte ako slobodná dcéru 
Irenu, v staršom veku sa vyda-
la a z Papradna odsťahovala. 
Tomáš zomrel len nedávno, v 
roku 2022. V Papradne zostala 
jeho žena Helena a tiež rodiny 
všetkých troch detí – dcéry Má-
rie, v. Baníncová; a synov Anto-
na a Jozefa. Po Ignácovi a jeho 
deťoch (Jaroslav, Stanislav, He-
lena, Zdena a Jana) žije dnes v 
Papradne len jeden vnuk. 
Libor Trúchlik Majko so ženou 
Annou Kuciakovou sa do Pap-
radna z Kysúc vrátili až na dô-
chodku. Liborovi rodičia Jozef 

Trúchlik a Mária Hrebičíková 
mali okrem neho ešte dcéry Al-
žbetu a hluchonemú Viktóriu. 
Libor a jeho žena zomreli v roku 
2020, ich dvaja synovia sa z Ky-
súc do Papradna nikdy nevrátili. 
Tretí syn Stanislav, ktorého prak-
ticky vychovála Liborova sestra 
s Alexandrom Majšíkom, žije v 
Papradne so ženou Máriou Ru-
manovou, s dvoma synmi a ich 
rodinami.
Ján Trúchlik  Hocmaj a Antónia 
Dŕbliková vychovali štyroch sy-
nov: Jána, Ondreja, Štefana a 
Františka. Ján a Štefan mali len 
dcéry - Ján a Helena Zboranová 
tri (Rozáliu, Antóniu a Helenu), 
Štefan a Mária Bednárová dve 
(uč. Filoménu a Kamilu). Fran-
tišek a Helena Janičíková boli 
bezdetní. Ondrej s Františkou 
Balušíkovou mali detí viac – aj 
synov, aj dcéry, a predsa v Pap-
radne zostala len dcéra Alžbeta. 
Najznámejší z týchto bratov bol 
Ondrej (1898 – 1964), prezýva-
ný Pičurík. Spomínali na neho, 
že bol šikovný počtár, a preto 
ho zvolili za pokladníka v Po-
travnom a úvernom družstve. 
Angažoval sa aj v politickom 
živote obce. Bol členom obec-
ného zastupiteľstva a dokonca 
po náhlom úmrtí starostu Jozefa 
Hroška v rokoch 1938 – 1939  
zastával funkciu starostu. 
K Hocmajom patril aj Ladislav 
Trúchlik, prezývaný Hobaj, syn 
Paulíny Trúchlikovej. Mala ho za 
slobodna, predtým ako sa vyda-
la za Levčíka. S Levčíkom mala 
ešte dcéru Annu, v. Hipíková. 
Po Ladislavovi žije v Papradne 
manž. Ľudmila Zendeková, tiež 
rodina dcéry, v. Belásová; a rodi-
na syna (manž. + dve deti). 

Ladislav Trúchlik (Hocmaj)

František Trnčík (Ľapčík).
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Turičík       
Meno sa spomína už v roku 
1770. Turičík Jano, Turičík Juro 
a Turičík Adam sú v zozname 
sedliakov uvedení aj v roku 
1780. Je to rozvetvený rod ešte i 
dnes. Už pred 150 rokmi, teda v 
roku 1855, sú zapísaní: v dome 
č. 121 Turičík – Ščebeľ Michal, v 
d. č. 131 Turičík – Taldzík Jozef, 
v d. č. 137 Turičík – Čujda Adam, 
v d. č. 177 Turičík Samuel a Turi-
čík – Juresík Peter. V roku 1874 
žijú v Diškoviech grunte Turičík 
Mikuláš, Turičík Peter a Turičík 
Michal; v Kováčoviech grunte 
Turičík Michal; v Tomášoviech 
grunte Turičík Verona a Turičík 
Peter; vo Vakizcoviech hoštáku 
Turičík Ondrej; v Križanoviech 
grunte Michal a Ondrej Turičík, 
Turičík Peter, Turičík Juraj, Tu-
ričík Ján, Turičík Jozef a Turičík 
Štefan.
Turičíkovci majú bačovne v ho-
rách na rôznych miestach – U 
Turícvo vo Veľkom Brusnom, v 
Medvedzí, v osade Podžiar a 
inde. V medzivojnovom období 
mali dva obchody a krčmu Tu-
ričík – Taldzík a Vavrín Turičík. 
Dostali viaceré prezývky. Taldzík 
v podobe Talda sa vyskytuje aj 
v iných okolitých dedinách; pre-
zývka Vavriník ostala potomkom 
po Vavrincovi, ktorý mal obchod, 
a prezývka Ščebeľ – Turičík sa 
preniesla i do Brvnišťa. Jedna 
vetva Turičíkov má prezývku 
Hrom, Hromík. Tá je najstaršia 
a najpozoruhodnejšia. V obci 
Pšurnovice, ktoré kedysi patrili 
k valašskému vojvodstvu v Pap-
radne, žil v roku 1592 valach s 
menom Hrom. A možno jeden z 
jeho synov alebo vnukov sa pre-
sťahoval zo Pšurnovíc k nám do 
Papradna, veď v tom čase mali 
všetci valasi medzi sebou úzke 
styky. V Pšurnoviciach je aj jed-
na osada zvaná Hromy. V pap-
radňanských matrikách sa Turi-
číkovci skôr zapisovali menom 
Turica. Turíce, jarné sviatky, boli 
kedysi pre valachov významným 
sviatkom a od nich možno dostali 
Turičíkovci svoje meno. Rod Tu-
ričík u nás prevdepodobne zalo-
žil Juraj Turičík, nar. okolo roku 
1704. Zomrel ako 101-ročný 20. 
11. 1805.
Podobné meno ako Turičík je  
Turčík. Bol to však iný rod, kto-
rý založil ešte v roku 1592 Ján 
Turek. Ján Turek vlastnil spolu 
s Jánom Hajným jeden grunt 
(usadlosť), ktorý potom nazvali 
po ňom Turkoviech grunt. Tur-
kovci sa neskôr premenovali 
na Turčíkovcov. V roku 1855 sa 
v osade Podžiar v dome č. 392 
spomína Turčík Marek – Bírik a 

ešte aj v roku 1874 bývali v Kri-
vačoviech hoštáku Turčík Martin, 
Turčík Ondrej a Turčík Štefan. 
Tento rod nebol veľmi rozšírený 
a hoci žil u nás viac ako 400 ro-
kov, v súčasnosti sa z Papradna 
vytratil. (Podľa Š. Meliša)
Rod Turičík Taldzík bol asi po-
četný, preto sa ďalej rozdelil 
na Čierneho Taldzíka a Fús-
naľa. Krčmár Ján Turičík nosil 
fúzy, preto tá prezývka Fúsnaľ. 
Mal dvoch synov – Ladislava a 
Viliama a dve dcéry, ktoré dal 
vyštudovať za učiteľky. Krátky 
čas vyučovali aj v Papradne, 
ale potom odišli. Syn Ladislav 
po vojne emigroval do Nemec-
ka, a tak v Papradne zostal len 
Viliam. S manželkou Sidóniou 
Šulavíkovou mali jediného syna 
Jána, ktorý zomrel v roku 2010. 
Zostala po ňom manž. Petronela 
Luptáková a dvaja synovia, tí sa 
ale v Papradne nezdržiavajú. 
Štefan Turičík, prezývaný Čierny 
Taldzík, a Mária Bibišová mali 
šesť detí – Hrehora, Alžbetu, 
Štefana, Helenu, Emíliu a Pavla. 
Z nich v Papradne žil syn Šte-
fan a ešte aj žije Pavol. Štefan 
bol ženatý dvakrát. Jeho prvou 
ženou bola Helena Grajcaríko-
vá, druhou Mária Bobríková. S 
oboma ženami mal po dve deti, 
ale ani jedno v Papradne neži-
je. Aj Pavol bol ženatý dvakrát. 
Prvá žena Mária Bašteková zo-
mrela v roku 1975, druhá žena 
Margita Cigániková v roku 2013. 
Dnes býva len so synom Mirom 
z druhého manželstva; Pavol, 
Jana a Alena žijú mimo Pap-
radna. Do tejto rodiny patril ešte 
Štefanov brat František. Zomrel 
mladý. Zostal po ňom syn Mi-
chal (manž. Sabíny Trnčíkovej) 
a žena Eva Šimaríková zo Su-
chej, ktorá sa znovu vydala.
Pôvodne vraj k Taldzíkovcom 
patrili aj Turičíkovci s dnešným 
prímením Vihnát. Bratia Viliam 
a Karol boli synmi Františka 
Turičíka a Františky Bačíkovej. 
Po Viliamovi a Helene Lališovej 
ostala v Papradne len slobod-
ná dcéra Mária. Ďalšie dve deti 

Anna a Ján žijú so svojimi rodi-
nami v Považskej Bystrici. Karol 
a Helena Kozáčiková mali jedi-
ného syna Mariana. Marian so 
ženou bývajú v Papradne, jedna 
z ich dcér je v Bratislave, druhá 
má trvalý pobyt v Papradne.      
Prímenie Hromík  patrilo bratom 
Vendelínovi a Jánovi Turičíkov-
com. Vendelín a Matilda Lališo-
vá mali sedem detí – Filoménu, 
Ambróza, Jarolíma, Annu, Ľubu, 
Gabrielu a Helenu. Filoména a 
Ľuba boli vydaté mimo Paprad-
na, Jarolím emigroval do USA a 
Helena zahynula pri autoneho-
de. Ostatní traja zostali v Pap-
radne. Anna, v. Zdurienčíková; a 
Gabriela, v. Hlavinková, tu ešte 
žijú, len Ambróz zomrel v roku 
2019. Zostala po ňom žena Ka-
mila Kostelanská (v domove) a 
syn Vlado s rodinou. Druhý syn 
Daniel zomrel tiež. 
Z detí po Vendelínovom bratovi 
Jánovi Turičíkovi Hromíkovi zo-
stala v Papradne už len dcéra 
Kamila, v. Váchalíková. Syn La-
dislav (Slávo), ktorý mal s Kami-
lou Lališovou dve dcéry – Dani-
elu a Martu, zomrel v roku 2004. 
Ostatné Jánove deti – Helena, 
Mária a Anna z Papradna odišli.
Rodín s prímením Ščebeľ  žilo 
v Papradne viac. Turičík Ján a 
Jakub boli bratia, ďalšia rodina 
patrila Tomášovi Turičíkovi a 
zvlášť rodiny mali aj Tomášove 
sestry. Z detí Jána Turičíka a 
Anny Gardoňovej – Kamil, Ur-
ban, Vincent a Mária žije už len 
Urban s manž. Helenou Gru-
páčovou z Kŕžle a dvoma syn-
mi. Kamil zomrel v roku 2011 a 
zomreli aj slobodný Vincent a 
slobodná Mária. Kamil a Alžbeta 

Šramčíková mali dvoch synov, z 
ktorých jeden žije v Papradne, 
druhý je ženatý v Jasenici.   
Jánov brat Jakub a Agneša Lac-
ková vychovali štyri deti – Mar-
gitu, Martu, Jozefa a Štefana. V 
Papradne zostala a žije len Mar-
ta, v. Zboranová. Jozef zahynul 
pri autonehode, keď cestoval 
sestre Margite na svadbu. Ďalší 
Ščebeľ Tomáš Turičík a Rozália 
Knapová mali dve dcéry - Bože-
nu a Martu. Božena, v. Hanají-
ková, žije v Papradne, Marta, v. 
Seková, zomrela.
Obchodník Vavrinec Turičík za-
nechal svojim potomkom prí-
menie  Vavrín. Jeho ženu Máriu 
Hroškovú  nevolali ináč ako Vav-
rínka. Spomínalo sa, že chodila 
pešo s batohom až do Bytče 
nakupovať rôzne veci na vyší-
vanie, ktoré potom predávali v 
obchode. Všetky deti - synovia 
František a Albert aj dcéry Má-
ria a Matilda, vydaté za bratov 
Ľudovíta a Alexandra Baluší-
kovcov, ostali v Papradne. Po 
Františkovi tu dnes nežije nikto. 
Po Albertovi a Márii Mituníko-
vej dcéra Viera, ďalšie dve deti 
Anton a Vlado odišli. Po Matilde 
nájdeme v Papradne len slob. 
dcéru Máriu, ale po Márii tu žije 
viac potomkov.            
Spomenieme ešte Turičíkovcov 
s prímením  Dzuríšek. V súčas-
nej dobe z nej žije v Papradne 
len rodina Milana Turičíka, spo-
lu 4 osoby. Ukázali sme, koľko 
rodín Turičíkovcov u nás žilo v 
minulosti, aké boli rozvetvené a 
početné, a predsa dnes je s tým-
to menom na trvalý pobyt zapí-
saných len 23 osôb.

Pavol a Ján Turičík (Taldzík).

Ďakujeme
Ďakujeme všetkým za množstvo kníh, ktoré ste darovali v tomto 
roku našej knižnici. Sme radi, že knihy neskončili v zbere papie-
ra a že myslíte aj na iných čitateľov, a práve preto ste sa rozhodli 
podeliť sa s inými o vaše knižné tituly. 
 
Doplnili by sme výrok Josepha Brodskeho: „Sú aj horšie zločiny 
ako pálenie kníh. Jeden z nich je nečítať ich.“ A my dopĺňame: 
„Ale aj nepodeliť sa s ich obsahom s inými.“

Mgr. Dominika Piačková

Ďakujeme ľuďom, ktorí pomáhali skrášľovať naše Papradno 
tým, že polievali kvety na mostoch, v autobusových zastávkach 
i v okolí kostola, a ktorí aj takto ukázali, že im na našej krásnej 
dedinke záleží. 
Ďakujeme i darcom, ktorí pomohli skrášliť Pánov chrám – náš 
papradniansky kostol  tým, že fi nančne podporovali kvetinovú 
výzdobu. Pán Boh zaplať!
„Nie je dôležité to, čo robíme, ale koľko lásky do svojej činnosti 
vložíme. Robme malé veci s veľkou láskou.“    Matka Tereza

Mgr. Milada Fortuníková
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Záver kultúrneho programu patril 
bohatej tombole a hody zakon-
čila zábava, ktorú organizoval 
Dobrovoľný hasičský zbor Pap-
radno, hrala hudobná skupina 
Extra. Dva roky sme si takúto 
zábavu nemohli dovoliť, a preto 
sa chceme poďakovať všetkým, 
ktorí svojím dielom prispeli k nao-
zaj krásnym hodom – obecnému 
úradu, poslancom, dobrovoľným 
zložkám, tvorcom ručne robe-
ných výrobkov, základnej škole, 
všetkým vystavovateľom, pánovi 
farárovi, všetkým dobrovoľníkom 
i vám všetkým, ktorí ste sa tohto 
krásneho podujatia zúčastnili.

Ondrejovské hody 2022
Papradňanské hody 2022 sa niesli v pripomenutí si 230. výro-
čia posviacky  Kostola sv. Ondreja.
Predhodový týždeň sa konala v kostole duchovná príprava. Od 
pondelka do piatku sa na sv. omšiach v kostole striedali kňazi – 
kazatelia, ktorí veriacim z rôznych pohľadov priblížili osobu sv. 
Ondreja – ako historickú osobu, ale najmä jeho odkaz do dnešnej 
doby – privádzať tak ako on ľudí k Bohu, ohlasovať Ježišovu dobrú 
zvesť. V piatok celebroval sv. omšu generálny vikár Žilinskej diecé-
zy Mons. Martin Kramara.

Hodová sobota bola plná akcií. Celé dopoludnie sa ľudia schádzali 
pri obecnom úrade a hodovali – uskutočnila sa zabíjačka; v stán-
koch si hodovníci, a nebolo ich málo, mohli pochutnať na kapustnici, 
guláši, jelítkách aj na sladkých a slaných dobrotách, ktoré napiekli 
ochotné ženy z obce. Atmosféru dotvorili aj predajcovia vianočných 
ozdôb, medoviny, rôznych pochúťok a v ponuke boli aj drobnosti na 
darčeky.  Dopoludnia sa losovala prvá časť tomboly a ocenení boli 
aj účastníci októbrovej výstavky ovocia a zeleniny.
Tradičná dobročinná zbierka bola pre Ivanu Matejkovú, kde sa vy-
zbieralo 65,50 eur. Do zbierky sa zapojil aj Slovenský Červený kríž 
z Papradna. Jeho členovia darovali 200 eur, ktoré pôjdu Oľge Ba-
nincovej. Počas celého dňa si návštevníci mohli pozrieť hodnotnú 
výstavu starých aj nových fotografi í kostola, rôznych náboženských 
slávení, spomienky na kňazov pôsobiacich vo farnosti. 

Hodovú svätú omšu celebroval Daniel Peter Janáček, opát kláš-
tora na Strahove v Prahe – rodák z Jasenice. Podľa jeho slov ho 
potešilo naše pozvanie a návšteva rodnej doliny. Jeho slová o svä-
tom Ondrejovi a jeho odkazu pre dnešok, o našom budovaní života 
ako domu, kde každá miestnosť je ako časť nášho života, sa dotkli 
všetkých prítomných. Súčasťou sv. omše bolo aj slávnostné oce-
nenie ľudí, ktorí svojou prácou a ochotou prispeli k zveľaďovaniu 
kostola a jeho okolia a boli veľkou pomocou p. farárovi. Na svätej 
omši bol požehnaný novo vymaľovaný kostol, publikácia Kostol sv. 
Ondreja a známka.

Verejné uznanie za zásluhy 
udelil starosta obce
Pavlovi Hikaníkovi

za nezištné darovanie sochy 
Panny Márie – ochrankyne Pap-
radnianskej doliny, za významný 
prínos pri prezentácii obce Pap-
radno a za dlhodobú prácu pri 
zveľaďovaní a budovaní zaují-
mavých miest v chotári obce.

Cenu starostu obce
za rok 2022 dostali manželia 
Zdenko a Marta Žilinčíkovci

za celoživotnú a obetavú službu 
občanom obce a zvlášť Podja-
vorníka pri zabezpečovaní ich 
základných potrieb, za pozitívnu 
prezentáciu obce, za ústretový 
prístup a vytváranie domácej 
atmosféry pre návštevníkov, tu-
ristov a cykloturistov.

Na hodovej sv. omši boli ocenení: Jozef Balušík, diakon Jozef 
Smatana, Ignác Lališ (in memoriam), Roman Španihel, Zuzana Bur-
dejová, Milada Fortuníková, Anna Beníková, Anton Kňažko, Vincent 
Kňažko, Mikuláš Hromadík, Róbert Jendrol a František Domanický.

Slávnostný program v kultúrnom 
dome predstavil skupinu Vrbov-
ské Vŕby, celú sálu rozospieval a 
pobavil Martin Repáň z Terchovej. 
Prítomní si spolu s ním zaspieva-
li tú našu – Papradno, Papradno. 
A celým programom sa prelínalo 
vystúpenie detí z Podžiarančeka 
a spevu a zájazdovej scénky na-
šich Podžiarancov. 

Pekáreň Brojo je známa pod-
porou lokálnych podujatí všet-
kého druhu. Na Ondrejovských 
hodoch v Papradne bolo rozda-
ných päťdesiat voňavých zemia-
kových chlebíkov s chrumkavou 
kôrkou a tak akurát prepečenou 
striedkou. Boli také chutné, že 
im nikto nedokázal odolať.
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Nebola to len výstava
V rámci výstavy prebiehala aj 
fotosúťaž s tematikou kostola. 
Do fotosúťaže sa zapojilo osem 
ľudí. Takmer každý z nich poslal 
tri súčasné fotografi e, takže bolo 
z čoho vyberať.
Návštevníci svojimi hlasmi vy-
brali tri najkrajšie fotografi e:
1. miesto – Vladimír Bednár 
(Prvý sneh nad kostolíkom v 
Papradne), 2. miesto – Boris 
Balušík (Pohľad spoza organu), 
3. miesto – Pavol Viravec (Dúha 
za kostolom)                     (dm)

Žehnaj, Pane, kostolík náš papradňanský
Výstava fotografi í prilákala po troch rokoch do našej školy 
opäť veľké množstvo návštevníkov. Tentokrát mohli obdivo-
vať súčasné a dobové fotografi e spojené s tematikou 230. 
výročia Kostola sv. Ondreja v Papradne. 

Vybrať z tak obrovského množstva fotografi í tie, ktoré boli nakoniec 
nainštalované na paravány, nebolo vôbec jednoduché. Vystave-
ných bolo približne 1500 fotografi í a žiackych prác. Ľudia si pozreli, 
ako sa nielen kostol, ale aj jeho interiér a exteriér menili v priebehu 
rokov. Nechýbali kňazi, takisto duchovní pôsobiaci v našej farnosti, 
každoročné podujatia a slávnosti a dokonca i tie, ktoré sa konajú 
len výnimočne. Na snímkach boli zachytené aj kaplnky a kríže, pri 
ktorých sa občas slávia sväté omše. Ľuďom sa veľmi páčili zábery 
a zaujímavosti z fi lmu Keby som mal pušku, ktorý sa v Paprad-
ne v minulosti natáčal. Premýšľali, z ktorého miesta sú nasnímané 
pohľady na Papradno počas všetkých štyroch ročných období z 
minulosti i súčasnosti, a vidieť mohli dokonca aj letecké snímky s 
dominantou obce, naším farským kostolom. No kostol, to nie sú len 
kňazi, kapláni a duchovní, ale aj miništranti, kostolníci, organisti, 
členovia farskej rady a farskej charity, hudobníci, speváci, reštaurá-
tori, misionári, pútnici... Za tie roky sa ich tu vystriedalo neúrekom. 

Inšpirované kostolom
Ľudí upútali aj dobové pohľadnice, práce a dielka rôznych autorov 
i našich žiakov. Čo sa týka žiackych prác, boli to predovšetkým 
projekty, maľby kostola a siluety, ktoré dotvárali podľa vlastnej 
fantázie. Vystavená bola taktiež maketa nášho farského kostola 
z 80. rokov minulého storočia, ktorej autorom je Daniel Brezničan 
st., a obraz sv. Ondreja, patróna nášho farského kostola, ktorý 
len nedávno nakreslil žiak 8. ročníka Alexander Bašo. Návštevníci 
mohli okrem iného obdivovať aj fotografi e najnovšej sochy Panny 
Márie na Holom vŕšku, ktorej autorom je Pavol Hikaník.

Udalosť, ktorú si nemohli nechať ujsť
Veľkou zaujímavosťou pre mňa boli fotografi e z vynášania zvona 
na kostolnú vežu v 60. rokoch minulého storočia. Na fotografi i, kto-
rá mi utkvela v pamäti, sú zachytené deti, ktoré sledujú vynášanie 
zvona zo strechy humna, pretože sa pred kostol už nedostali, keď-
že to bola obrovská udalosť a pred kostolom stálo veľmi veľa ľudí.

Bez pomoci by to 
nešlo

Výstava mala úspech aj vďaka 
vašim unikátnym fotografi ám, za 
ktoré vám všetkým veľmi pekne 
ďakujeme. Pripravili sme ju pre 
vás spolu s pedagogickými a ne-
pedagogickými zamestnancami 
našej školy. Pri tejto príležitosti 
sme vyrobili záložky do kníh so 
siluetou kostola a v spolupráci s 
p. uč. Margitou Bulíkovou vznikol  
kalendár na rok 2023 s fotogra-
fi ami farského kostola. U ľudí 
vzbudili záujem i sväté obrázky 
s modlitbou za našu farnosť a 
tradičná osemsmerovka s náre-
čovými výrazmi spojenými s kos-
tolom, ktorých autorkou som ja. 

Má to zmysel
Výstava dobových i súčasných fotografi í pritiahne 
vždy veľké množstvo ľudí, návštevnosť býva každý 
rok vysoká. Aj tento rok sme ju druhýkrát sprístupni-
li pre všetkých vás, ktorí ste sa pôvodného termínu 
nemohli zúčastniť. Robiť takúto výstavu má veľký 
zmysel nielen preto, že si môžete zaspomínať, ale 
z fotografi í a textov je možné veľa sa dozvedieť aj 
naučiť. A niektorí z vás sa môžu na fotografi ách do-
konca i nájsť. Viacerí ste nám ďakovali za krásnu 
výstavu, o čom svedčia aj vaše slová v našej škol-
skej kronike. Niektorí ste boli dojatí a dokonca ste si 
aj poplakali. Veľmi nás teší váš záujem a motivuje 
nás do ďalšej práce. Ďakujeme každému jednému 
z vás, že ste si našli čas a prišli si výstavu pozrieť a 
podporiť nás. O rok, dúfam, dovidenia!
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Pri príležitosti 230. vý-
ročia nášho kostola a 
Ondrejovských hodov 
bola vydaná knižka 
Kostol sv. Ondreja v 
Papradne. Mnohí ju už 
máte doma a určite ste 
zistili, že v nej  medzi 
rehoľníkmi chýba naša 
rodáčka sestra Vierka 
Klabníková. Nedopat-
rením grafi ckej úpravy 
vypadol text o nej, za 
čo sa veľmi osprave-
dlňujeme. Mrzí nás 
to o to viac, že Vierka 
nám poslala podklady 
o sebe až z ďalekej 
Zambie. Text, ktorý mal 
byť v knihe o nej, vám 
predkladáme v plnom 
znení. Potešilo by nás, 
keby ste si ho vložili do 
menovanej knihy.   

Modernizácia
ambulancie všeobecného lekára

Ambulancia všeobecného lekára v obci Papradno prešla v posled-
nom období veľkými zmenami. Počas letných prázdnin sa zmenilo 
interiérové vybavenie samotnej ambulancie a od konca septem-
bra sa spustil nový vyvolávací systém. Pacienti sa môžu vďaka 
nemu objednať na vybraný termín aj z pohodlia domova. Tí, ktorí 
takúto možnosť nemajú, sa objednajú priamo v čakárni cez kiosk. 
Ako všetko nové, aj táto novinka vyvolala obavy najmä zo strany 
seniorov, no postupne si na ňu pacienti zvykajú. 
A ako funguje nový systém?
Objednanie cez internet:
1. Registrácia v systéme na adrese www.e-ambulancia.sk/pap-

radno
2. Potvrdenie registrácie.
3. Vyberie sa požadovaný termín (Objednať sa dá zvlášť k sestre 

a zvlášť k doktorovi).
4. Voľné termíny sú označené čiernou, obsadené modrou farbou.
5. Vybraný termín sa potvrdí a zapamätáte si pridelené číslo (ter-

mín).
Objednanie v ambulancii:
1. Zadáte dátum narodenia, meno a priezvisko.
2. Vyberiete si, či idete k sestre alebo doktorovi.
3. Systém vám pridelí číslo.
4. Ak vám systém nevytlačí lístok, nič sa nedeje, termín vám bol 

pridelený. Číslo si zapamätajte!

POZOR!
Pacienti, ktorí sú objednaní na preventívnu prehliadku, sa v  –
systému už neregistrujú (termín majú daný).
Pri telefonickom objednávaní predpisu liekov je nutné, aby  –
bola zdravotná karta v ambulancii.
Pacienti, ktorí už majú termín v rezervačnom systéme, môžu  –
tento termín zrušiť a nahodiť si nový, časový údaj je možné 
sledovať aj on-line. 
Pacienti, ktorí majú akútne ťažkosti (vysoký tlak, výrazné bo- –
lesti, kolapsové stavy, poruchy vedomia...) a nedostali by sa k 
termínu ani cez internet, ani cez kiosk v čakárni, nech sa hlá-
sia sestre na ambulancii, akútne stavy sú vždy uprednostnené 
podľa závažnosti stavu a rozhoduje o nich lekár.
Netelefonovať v čase odberov! (utorok, štvrtok a piatok od  –
7.00 – 8.00).
Pacienti, ktorí sú na PN, vedia pri odchode z ambulancie svoj  –
budúci termín kontroly, preto sa môžu ihneď objednať na ďal-
šiu kontrolu, ale pokiaľ ide o pacientov, ktorí nemajú prístup na 
internet, príp. sa nedokážu objednať, títo sa majú hlásiť sestre 
na ambulancii - oznam o tomto je aj na dverách ambulancie.
Vo štvrtok lekári po 12.00 h ordinujú v CSS –

A na záver: Buďme tolerantní a trpezliví, pomôžeme tým sebe, 
ostatným pacientom, sestre aj doktorom. Systém nie je dokonalý 
a niekedy stačí aj krátky výpadok prúdu a musí sa reštartovať, no 
je to snaha o zefektívnenie manažmentu pacienta – aby pacienti 
strávili v čakárni čo najmenej času. Napriek rôznym okolnostiam 
môžeme byť radi, že za zdravotnou starostlivosťou nemusíme 
cestovať desiatky kilometrov!

Publikácia o Kostole sv. Ondreja

Sr. Viera Klabníková, SSpS
Sestra Vierka sa narodila v roku 
1977 rodičom Viliamovi Klab-
níkovi a zosnulej Helene, rod. 
Knapovej. Má 6 súrodencov. 
Študovala na Strednej priemy-
selnej škole odevnej v Trenčíne. 
Popri zamestnaní absolvovala 
bakalárske štúdium pre majstrov 
odbornej výchovy na Univerzite 
Mateja Bela v Banskej Bystrici 
a tiež magisterské štúdium – 
špeciálnu pedagogiku v odbore 
Pedagogika mentálne postihnu-
tých na Univerzite Komenského 
v Bratislave. Popri tom 10 rokov 
pracovala ako špeciálny pe-
dagóg na špeciálnej základnej 
škole.
V roku 2008 vstúpila do Misijnej 
kongregácie služobníc Ducha 
Svätého (SSpS), kde začala po-
stulát v Zlatých Moravciach. No-
viciát začala v Nitre v roku 2010. 

Publikáciu Kostol sv. Ondreja si môžete 
zakúpiť na obecnom úrade, ako aj známku 
s motívom nášho kostola.

Kalendár na rok 2023 vás čaká v 
ZŠ s MŠ a OÚ Papradno.

Prvé sľuby zložila 15. júla 2012 
v Ivanke pri Nitre. V rokoch 2014 
– 2017 absolvovala trojročnú 
misijnú skúsenosť v Juhoafric-
kej republike, kde pracovala ako 
učiteľka na základnej škole a zá-
roveň viedla projekt so sirotami.
Po krátkej dovolenke na Sloven-
sku Sr. Viera v októbri 2017 od-
letela do USA, kde absolvovala 
prípravu na zloženie večných 
sľubov. Večné sľuby zložila 8. 
septembra 2018 v Chicago v 
USA. V USA zostala ešte jeden 
rok na doplnenie štúdia angličti-
ny. Koncom júna 2019 sa vrátila 
späť na Slovensko, kde si začala 
vybavovať  potrebné dokumenty 
a víza pre jej novú misiu v Afrike. 
V novembri 2019 odcestovala  
do Zambie, kde pôsobí doteraz 
ako učiteľka v materskej a zá-
kladnej škole.

Erráta: str. 34
Loď chrámu po oboch stranách 
vypĺňajú dubové lavice, ktoré v 
roku 1952 nahradili pôvodné a 
v ktorých môže nájsť miesto na 
sedenie okolo 160 ľudí. Drevo 
bolo zo stromov z farského le-
síka, Ján Baštek ich porezal na 
foršty a dosky a Alfonz Hausner 
a jeho pomocník Štefan Klabník 
z nich podľa vzoru z Veľkého 
Rovného urobili nové lavice.
Chybne: ... Alfonz Hausner a 
jeho pomocník Štefan Klabník 
z nich...
Správne: ....Alfonz Hausner a 
Ondrej Klabník z nich...

str. 71 – Organisti ... aj Jozefa, 
Mariku Fojtík Turičíkovú, Ig-
náca Lališa, Jakuba Králika z 
Jasenice, ...
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ZŠ s MŠ Papradno Sokoliari v materskej škole
Koncom októbra prišla do našej materskej školy vzácna návšteva, 
prišli k nám Sokoliari Majstra Vagana. Všetky deti netrpezlivo ča-
kali na ich príchod a tešili sa, čo ich čaká. Sokoliari porozprávali 
deťom všetky zaujímavosti o lese a obyvateľoch lesa. Priniesli im 
na ukážku kožušiny a parohy rôznych zvierat, deti sa dozvedeli o 
nich veľa nových informácií a mohli si všetko ohmatať. A na čo sme 
sa najviac tešili, bola ukážka sokoliarstva a výcvik dravých zvierat. 
Sokol myšiar a sokolík pestrý lietali ponad všetky deti v triede. Bol 
to obrovský zážitok nielen pre ne, ale aj pre pani učiteľky. Dravšie 
vtáky ako plamienka driemavá, výr africký a orol skalný si mohli 
deti iba pohladkať. Ďakujeme za krásne predstavenie Sokoliarom a 
tešíme sa na ďalšie stretnutie s nimi.

Tento rok sme privítali sv. Mikuláša trošku skôr, a to 2.12. Najprv 
si deti pozreli krásne bábkové predstavenie s názvom Čertíkova 
rozprávka, ktorú nám prišli zahrať z bábkového divadla Lienka s 
prekrásnymi drevenými bábkami – marionetami. Rozprávka bola 
pre deti poučná, no zároveň aj zábavná. Na konci predstavenia si 
deti mohli všetky bábky poobzerať a ohmatať. A po predstavení pri-
šiel už očakávaný sv. Mikuláš aj s čertom, deti ho privítali básňami a 
piesňami. Ako odmenu dostali obrovské balíčky plné sladkostí.

Kolektív MŠ

Dopravná výchova
V októbri navštívili žiaci 3. a 4. ročníka Detské dopravné ihrisko v 
Považskej Bystrici. Žiakov na ihrisku čakali dopravné značky, se-
mafory, kruhový objazd, ale aj železničné priecestie. Vyskúšali si 
množstvo dopravných situácií, s ktorými sa stretávajú ako cyklisti, 
a zopakovali si pravidlá cestnej premávky. Väčšina žiakov vedela 
preniesť svoje teoretické vedomosti o cestnej premávke do prak-
tických situácií. Všetci žiaci odchádzali s úsmevom na tvári a pýtali 
sa: ,,Pôjdeme ešte na dopravné ihrisko?“ Užili si krásny deň, ktorý 
bol plný pohybu a praktického učenia. 

Súťažíme v jazykoch s WocaBee
Naša škola sa v druhej polovici októbra zapojila do štvrtého roč-
níka inovatívnej súťaže pre školy Jazykový WocaBee šampionát. 
Súťaž prebieha pod záštitou Ministerstva školstva, vedy, výsku-
mu a športu SR. Súťaží sa online v aplikácii na učenie slovíčok 
s názvom WocaBee. Žiaci sa v aplikácii učia novú slovnú záso-
bu vrátane výslovnosti moderným a veľmi efektívnym spôsobom. 
Hodnotí sa  usilovnosť žiakov v učení cudzích jazykov meraná 
počtom bodov získaných za precvičovanie slovíčok. Čím viac žia-
ci precvičujú, tým viac bodov (za správne odpovede) získajú a 
viac sa aj naučia. Každá trieda súťaží ako tím, takže v jazykoch 
sa zlepšujú skutočne všetci žiaci. Žiaci 4. ročníka sa umiestnili na 
1. mieste v okresnom kole súťaže a aktuálne súťažia v krajskom 
kole šampionátu, v ktorom môžu získať zaujímavé ceny. Avšak 
tou najdôležitejšou výhrou  bude zlepšenie jazykových vedomostí 
našich žiakov a ich motivácia k učeniu jazykov, ktoré sú v dnešnej 
dobe mimoriadne dôležité. Sme veľmi radi, že aj na našej škole 
učíme cudzie jazyky inovatívnym spôsobom, ktorý prináša žiakom 
skutočné výsledky.

Krabičky plné lásky
Naši ôsmaci sa spolu s triednou pani učiteľkou zapojili do jubilej-
ného 5. ročníka tejto celoslovenskej výzvy. Krabice naplnili milými 
drobnosťami a odovzdali ich na našom obecnom úrade. Žiaci vy-
tvorili aj pekné vianočné pozdravy a pohľadnice, ktoré našim star-
kým v CSS Papradno určite urobia radosť.
ZŠ s MŠ Papradno aj v tomto roku vydala kalendár na rok 2023, 
tentokrát so zábermi interiéru a exteriéru nášho farského kostola.

(za ZŠ dm)

Objavujeme vesmír
Počas novembra sa žiaci 4. ročníka na hodinách prírodovedy zao-
berali fascinujúcou témou – vesmírom. Žiakov téma veľmi zaujala 
a na konci mesiaca nasledovala prezentácia projektov, ktoré si pri-
pravili. Do tvorby projektov sa zapojila neraz celá rodina a výsledky 
sú očarujúce. Projekty sme umiestnili na chodbu, kde si ich môžu 
pozrieť aj ostatní žiaci našej školy. Deťom aj domácim pomocní-
kom veľmi pekne ďakujeme a tešíme sa na ďalšiu spoluprácu. 
Viac žiackych prác nájdete tu: https://zspapradno.edupage.org/ne-
ws/#photos:album:700     za ZŠ dm
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Otvorím oči a pomaly sa natiah-
nem. Z kuchyne cítim vôňu ka-
pustnice a pomarančov. A keď 
sa pozriem na adventný kalen-
dár, zistím, že už chýba otvoriť 
len posledné políčko – Vianoce 
sú tu! 
Natešená vyskočím z postele, 
rýchlo sa oblečiem a zbehnem 
do kuchyne, kde znejú vianočné 
pesničky. Mama už pripravu-
je jedlo na slávnostnú večeru, 
vianočný stromček sa krásne 
ligoce a ja sa neskutočne teším. 
Po raňajkách vezmem môjho 
psíka na prechádzku. Brodíme 
sa snehom, šmýkame po ľade. 
Môj psík miluje sneh a ja sa ra-
dujem spolu s ním. Keď sa vráti-
me z prechádzky, pozriem aj na 
naše kury a skontrolujem, či im 
nezamrzla voda a či majú dosta-
tok jedla. Ešte chvíľu si vonku 
užívame sneh, a keď mi je už 
naozaj veľká zime, idem pomôcť 
mame s varením. 
Vtom počujem, že na dvore za-
stalo auto. Hurá! Vianoce už na-
ozaj môžu začať – práve prišiel 
brat so sestrou! Veľmi sa teším, 
že už sú tu. Chvíľu mi ešte be-
hajú po mysli darčeky, ktoré som 
zahliadla, ale po zvyšok dňa už 
len tancujem na vianočné pes-
ničky, hrám sa so psom a občas 
aj pomáham v kuchyni. 
Popoludní ide mama s tatom do 
kostola po svätenú vodu a via-
nočné svetlo. Moja sestra zatiaľ 
prestiera stôl na večeru a brat 
pripravuje koledy. Keď sa ro-
dičia vrátia, mama ešte rýchlo 

Vianoce už klopú na dvere
skontroluje, či je všetko hotové. 
Čakáme už len na starých rodi-
čov... „Cin-cin“, počujeme von-
ku zvonček a už sa aj otvárajú 
dvere. Dedko vstupuje s vinšom 
a so svätenou vodou, aby ňou 
posvätil náš dom. Babka priná-
ša pupáky, ktoré, ako každý rok, 
pripravila na Vianoce aj pre nás. 
Všetci spolu zasadneme za stôl, 
pomodlíme sa a začneme jesť. 
Prvé si dávame oblátky, potom 
kapustnicu, po nej kapra (ja ho 
veľmi nemusím, a tak si dám 
radšej lososa) a ako posledné 
pupáky. Na prázdny tanier od-
kladáme kúsky jedál aj pre naše 
domáce zvieratá. 
Po večeri  ešte chvíľu posedíme, 
zjeme nejaké koláče a potom 
ideme von pustiť ohňostroj. Ako 
malá som sa ho vždy bála, no te-
raz si to veľmi užívam. Hneď po 
ohňostroji navštívime dom mojej 
babky. „Á,  ja už to vidím,“ kri-
čím, keď zbadám pod stromče-
kom darčeky. Všetci sa tešíme, 
chvíľu ešte debatujeme a potom 
ideme k nám domov. Aj tu nájde-
me kopu darčekov pre každého 
a určite sa neteším sama. Roz-
baľujeme darčeky, tancujeme a 
už si iba vychutnávame tú nád-
hernú vianočnú atmosféru.
Neskoro večer, všetci veľmi 
unavení, ideme konečne spať. 
Priala by som si, aby všetko 
ešte pokračovalo. To sa mi síce 
nesplnilo, ale ďalšie Vianoce sa 
priblížili a ja sa už neviem doč-
kať.

Soňa Buriancová, 7.trieda

Blíži sa nám čas, kedy sa po-
hromade stretne celá rodina, 
aby spoločne prežila radostné 
chvíle. Deti sa tešia na hromadu 
sladkostí a darčekov a dospelí, 
že konečne na chvíľu vypnú hla-
vu od práce a zhonu, ktorým je 
dnešná doba poznamenaná.
Práca by mala ísť bokom počas 
týchto sviatkov, no nemyslím 
si, že to isté platí pre telo. Do-
volím si povedať, že hojnosť, v 
ktorej žijeme, má viac negatív 
ako pozitív. Stoly plné zákuskov, 
chlebíkov, mäsa a rôznych iných 
sladkých aj slaných pochutín. 
Naši starí rodičia by si ani nepo-
mysleli, ako dobre nám bude.
Pečme a varme v tieto sviatky 
tak, aby sme to potom nemu-
seli v lepšom prípade dojedať 
tri dni; alebo v horšom prípade, 
aby jedlo neskončilo v koši ale-

Merry Christmas
– spomienky na moje Vianoce v Anglicku

Vianoce sa v Anglicku slávia trochu inak ako na Slovensku. Už 
na začiatku decembra sme si zdobili školu. Angličania majú radi, 
keď je ozdôb a svetiel oveľa viac ako tu. Možno preto, že nemajú 
sneh. Niektoré roky síce napadol, ale iba tak na jeden-dva dni. 
Keďže som chodil na kresťanskú školu, každý týždeň sme v triede 
na adventnom venci zapálili sviečku. Pre rodičov sme nacvičili a 
zahrali Nativity play (jasličkovú pobožnosť). Tiež je tam vo zvyku, 
že každý z triedy prinesie jednu libru a vyzberané peniaze sme 
dali charite. Spolužiaci a kamaráti si dávajú pohľadnice s prianím 
Merry Christmas. Do školy sme bežne nosili školské uniformy, ale 
na Vianoce sme si mohli obliecť vianočné svetre. Všetci sme sa 
z toho veľmi tešili. 
Od prvého decembra sme na vianočnom kalendári odrátavali dni 
až do 25. decembra. Tu deti očakávajú príchod Father Christmas 
(ktorého volajú aj Santa), ktorý im nosí darčeky. Celý december ho 
môžeme stretnúť hocikde v meste, povedať mu, čo si prajeme pod 
stromček, a vyfotiť sa s ním. Ja, keďže sa volám Nikolas, oslavu-
jem meniny na Mikuláša. A tak som vždy deťom do školy priniesol 
sladkosti. Oni nerozumeli prečo, lebo v Anglicku sa neoslavujú ani 
meniny, ani sviatok svätého Mikuláša. Tak som zaviedol nový zvyk 
a spolužiaci o tom rozprávali doma svojim rodičom. 
Keď začali prázdniny, piekli sme spolu doma medovníky na strom-
ček aj na jedenie a rôzne suché keksíky. Prípravy pokračovali ešte 
aj 24.decembra. V Anglicku je to skoro bežný deň, kedy sa stále 
niečo robí, varí  a deti pozerajú rozprávky. My sme ale podľa slo-
venského zvyku mali večer sviatočnú večeru a po večeri nám Je-
žiško priniesol pod stromček darčeky. Moji kamaráti dostávali dar-
čeky až ráno 25. decembra. Keď sa zobudili, našli si vo veľkých 
ponožkách také menšie darčeky a pod stromčekom tie väčšie. 
Darčeky im priniesol Father Chrismas, ktorý prichádza dolu komí-
nom. My sme ráno od Santu dostali už len tie ponožkové darčeky 
:), keďže tie hlavné nám už večer priniesol Ježiško. V Anglicku je 
25. december hlavný sviatočný deň, pripravuje sa vianočný obed 
a u nás doma bolo vždy veselo. Na stole bolo veľa rôznych jedál, 
medzi ktorými nesmel chýbať pečený moriak, pečené zemiaky, 
dusená zelenina. Ľudia sa poobede navštevujú, prajú si veselé 
Vianoce, rozprávajú zážitky a oddychujú. 
Keďže sme sa presťahovali, budeme mať tento rok sviatky na 
Slovensku. Dúfam, že napadne sneh, to by ma naozaj potešilo. 
Vianoce mám veľmi rád a verím, že budú také krásne ako Merry 
Christmas.

Nikolas Lukáč, 7. trieda

Nezabúdajme
na pohyb počas Vianoc

bo v hrnci pre sliepky. Treba mať 
z čoho ponúknuť návšteve tak, 
aby sa všetci dosýta najedli, no 
častokrát vidím, ako sa rodiny 
„predbiehajú“, kto má stoly  pln-
šie. Ale: „Aj dobrého veľa ško-
dí.“
Po takejto hostine vám telo urči-
te poďakuje, keď sa pôjdete von 
prejsť s rodinou alebo namiesto 
jazdy autom zvolíte radšej svo-
je nohy. Polnočná svätá omša v 
Papradne býva nezabudnuteľná. 
A ešte väčšie čaro má pre mňa, 
keď sa po Štedrej večeri zobe-
rie celá rodina z pohodlia svojho 
domova a ide von do zimy pešo 
na túto veľkú slávnosť. Výstup 
na Stratenec počas zimy môže 
byť pre niekoho výzva. Menej 
skúsení turisti by mali zvoliť skôr 
trasu na Holý vŕšok a  pomod-
liť sa k Panne Márii. Tiež to je 

spôsob, akým v sebe „rozhýbať“ 
zákusky. Preto nezabúdajme 
na takú základnú a jednoduchú 
vec – na pohyb. Na pohyb, kto-
rý naši dedovia brali ako samo-
zrejmosť, nie ako niečo, do čoho 
by sa museli nútiť. Takto málo 

stačí, aby sme si udržali zdravé 
telo aj myseľ. Ľudské telo bolo 
stvorené na to, aby sa hýbalo. 
Nenadarmo nám Pán Boh dal 
dve ruky a dve nohy – tak ich 
používajme.

Jozef Burdej
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Naši stolní tenisti s pohárom za 1. miesto v súťažnom ročníku 
2021/2022. Zároveň postúpili do šiestej ligy, v aktuálnej sezóne sa 
nachádzajú na piatom mieste. Klub pozýva všetkých, ktorí si radi 
zahrajú pingpong, na Memoriál J. Palka. Uskutoční sa 30.12.2022.

Priestranstvo
pred obecným úradom rozkvitne

Zámerom projektu Rozkvitnuté priestranstvo pri obecnom úrade 
podporeného z Participatívneho rozpočtu Trenčianskeho samo-
správneho kraja bola výsadba jarných cibuľovín na trávnatej plo-
che pri obecnom úrade, čím sa má zatraktívniť toto prostredie a 
vytvoriť vhodné podmienky na život drobného hmyzu, zvlášť včiel. 
Počas jesenných mesiacov sa za pomoci občanov, členov Slo-
venského Červeného kríža a dôchodcov vysadilo viac ako 10 000 
šafranov, ktoré by mali v jarných mesiacoch svojím kvetom potešiť 
okoloidúcich. Po ich odkvitnutí sa plocha bude kosiť tak ako do-
teraz. Veríme, že aj takýmito malými krokmi urobíme Papradno 
zase o niečo krajším.

Múzy opäť spájali
Múzy nás spájajú je názov podujatia, počas ktorého sú oceňované 
významné osobnosti a kolektívy, ktoré pôsobia v oblasti kultúry a 
udržiavania a šírenia tradícií. Tento rok sa podujatie prvý raz konalo 
v Dubnici nad Váhom. 2. decembra si ocenenia z rúk predsedu TSK 
Jaroslava Bašku prevzala aj Božena Beníková a Lenka Janduší-
ková. Organizátormi sú Trenčiansky samosprávny kraj, Považské 
osvetové stredisko, Považská knižnica a Vlastivedné múzeum v 
Považskej Bystrici, mesto Dubnica nad Váhom a Dubnické múze-
um. Počas kultúrneho programu sa predstavili aj naši Podžiaranci.

Aj mládež
reprezentuje našu 

obec
Dňa 3. 12. 2022 sa v Púchove 
uskutočnil halový turnaj prípra-
viek O pohár predsedu západo-
slovenského futbalového zväzu. 
Turnaja sa zúčastnilo 12 druž-
stiev z celého Slovenska. Do vý-
beru za OFZ Považská Bystrica 
boli nominovaní aj dvaja chlapci 
z našej obce Miško Lališ a Maty-
áško Záhorec.
Výber Považskej Bystrice skon-
čil na 6. mieste a naši chlapci vo 
výbere boli platnými hráčmi.

Halali znelo v Papradne
po desiatkach rokoch

Halali alebo slávnostné poľovnícke fanfáry sa trúbia na lesných ro-
hoch pri spoločných  poľovačkách a poľovníckych slávnostiach. Sú 
súčasťou tradícií, ktoré sa snažia poľovnícke združenia dodržiavať. 
V našej obci tento hudobný nástroj na čas utíchol. To sa však tento 
rok zmenilo. Na sviatok sv. Barbory počas spoločnej poľovačky čle-
nov PZ Javorník lesný roh opäť zaznel vďaka Samkovi Šaržíkovi a 
určite to nebolo posledný raz.

Výzva
Vyzývame občanov, aby v zimnom období neparkovali svoje vozi-
dlá na miestnych komunikáciách kvôli ohŕňaniu snehu.
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Záver roka patrí hodnoteniu, bi-
lancii a obzretím sa za tým, čo 
sme v predošlých mesiacoch vo 
svojom zverenom úseku dosiah-
li. Tiež je to obdobie plánov do 
budúceho roka, stanovenia si 
cieľov a hľadania východísk z 
prípadných neúspechov a toho, 
čo sa nepodarilo zrealizovať.
Futbalová TJ Žiar Papradno 
má za sebou z pohľadu špor-
tových výsledkov dva rozdielne 
polroky. S jarnou časťou sezó-
ny 2021/2022 nebola prílišná 
spokojnosť, nakoľko družstvo 
mužov skončilo tretie od konca 
a v kabíne nepanovala optimis-
tická nálada. Strata bodov doma 
alebo na súperových ihriskách 
po vyrovnaných zápasoch vždy 
mrzela. Jednoznačne sme sa 
všetci zhodli, že napriek dobre 
predvedenej hre nedokážeme 
dať góly z vyložených šancí a 
nemáme v kádri zakončova-
teľa, ktorý by strhol ostatných 
chlapcov a bol im príkladom.                                                                                                      
Druhý polrok, už v novej sezóne 
2022/2023, sa začala úročiť let-
ná príprava. Po otvorených de-
batách trénera Mária Truchlika s 
jednotlivými hráčmi sa obraz hry 
ešte zlepšil a začali sme konto 
súpera zaťažovať gólmi. Veľkou 
vzpruhou pre mužstvo je príchod 
Martina Pavlíka /Ciľa/, ktorý svo-
jimi skúsenosťami a prehľadom 
zvýšil kvalitu nášho ofenzívneho 
prejavu. Strelecky sa prebudil 
Janko Zboran, ktorý súperom 
nastrieľal v jeseni trinásť gólov, 
je tretí najlepší strelec súťaže a 
nie raz bol v zostave kola. Po-
tešiteľný je fakt, že v zostavách 
niektorých kôl bol aj Martin Pav-
lík, Boris Bulík, Miki Hromadík 
a ďalší. Áno, futbal v Papradne 
nabral na obrátkach a výsledok 
je prezimovanie v hornej časti 

Futbalový odpočet za rok 2022

tabuľky a hreje skutočnosť, že 
celok mužov ťahal sedemzápa-
sovú víťaznú šnúru. Písať o hre 
jednotlivcov by bolo zdĺhavé a 
toto skôr prináleží trénerovi. S 
kľudným svedomím ale môžeme 
povedať, že sa vytvorila dobrá 
patria, ktorá sa baví futbalom, a 
na ihrisku vidieť jeden tím, pre 
ktorý jednotlivci neváhajú uro-
biť kroky naviac a zabojovať. Tu 
sa pýta citovať Mária Truchlika: 
„Som hrdý, že môžem trénovať 
také mužstvo. Je to ale ťažké. 
Pred každým zápasom mám bo-
lesti  hlavy z toho, koho posta-
viť do základu. Na zápas príde 
pätnásť – šestnásť  chlapov a 
je ťažké si vybrať. Naopak, som 
rád, že keď potrebujeme strie-
dať, na lavičke je kvalita, ktorú 
bez váhania môžem poslať na 
ihrisko, a oni určite nesklamú, 
ba dokonca strieľajú rozhodujú-
ce góly.“ 
Podobný rok mali aj starší žiaci. 
Jarná čas nebola žiadna sláva a 
od jesennej časti po reorganizá-
cii a spolupráci s TJ z Jasenice 
sa podarilo vytvoriť výborný ko-
lektív detí. Obrovskú zásluhu na 
zlepšenej hre majú tréneri Adam 

Gáborik a Boris Bulík, ktorí 
okrem športových zručností dá-
vajú budúcim talentom základy 
kolektívneho spolunažívania a 
uvedomovania si sily kolektívu. 
A futbal kolektívna hra je, preto 
môžeme neskromne povedať, 
že nemusíme mať obavy, že by 
táto krásna hra nemala nasle-
dovníkov. 
Pokiaľ máme bilancovať, tak 
musíme okrem výsostne špor-
tovej stránky spomenúť aj spo-
ločenskú. V sobotu 18. júna od 
rána žil areál TJ Žiar čulým pra-
covným ruchom. Menili sa po-
lámané lavičky, natierali trénin-
gové, upravovali sa zápasové 
brány. Stavali sa stany, skákacie 
hrady, pripravovali rôzne hry pre 
deti a varil sa guláš. Kto mohol, 
pomohol. Pomáhali mladí, star-
ší aj najstarší. Poobede chystali 
posedenie s občerstvením ako 
malé poďakovanie pre manžel-
ky, deti a priateľky za ich podpo-
ru, porozumenie a toleranciu pre 
náš vzťah a vášeň k futbalu.                                                                            
O týždeň 25. júna sme zorga-
nizovali už X. ročník memoriálu 
Jožka Vachalíka a o ďalší týž-
deň v piatok 1. júla  zástupcovia 
TJ zablahoželali kolegom TJ 
Brvnište k 90. výročiu vzniku fut-
balu v obci.
Toľko k rozboru futbalovej jari, 
leta a jesene v TJ Žiar Paprad-
no. Určite si niekto povie, že 
no a čo. To je toho! Chytím lop-
tu, kopnem a dám gól. To nie. 

Poďakovanie
Futbalový klub TJ Žiar Papradno ďakuje za pomoc a fi nančnú 
dotáciu v roku 2022 starostovi obce Ing. Romanovi Španihelovi 
a Obecnému zastupiteľstvu obce Papradno.  Do prichádzajúce-
ho vianočného obdobia vám prajeme spokojné, milosťou Božou 
naplnené sviatky a úspešný nový rok 2023.

S úctou Stanislav Lališ, predseda TJ Žiar Papradno 

Nie je to také jednoduché. Za 
všetkým sa skrýva kopec robo-
ty a fi nancií. Loptu je potrebné 
kúpiť, o trávnik sa starať, siete 
na brány zadovážiť, zabezpečiť 
dresy, tie po zápase oprať, vy-
sušiť, poskladať a pripraviť na 
ďalšie stretnutie. Popritom je 
nutné trénovať. Len si zoberte, 
že muži majú v kalendárnom 
roku dvadsaťšesť majstrovských 
zápasov. To je polovica nedieľ z 
roku. Popritom skoro štyridsať 
utorkov a piatkov v roku venujú 
tréningom. Keď to spočítame, je 
to viac ako sto dní z roku veno-
vaných futbalu. Do tejto bilancie 
nepočítame prípravné zápasy 
počas letnej a zimnej prípravy. 
Áno, nie každý sa môže zúčast-
niť každého tréningu alebo zá-
pasu. Je to ovplyvnené prácou, 
rodinou a zdravotným stavom. 
Napriek tomu patrí naše poďa-
kovanie všetkým hráčom a tré-
nerom, ako aj  každému, kto sa 
akýmkoľvek spôsobom podieľa 
na činnosti TJ Žiar Papradno, 
a tým aj úspešnej reprezentácii 
našej obce.
Úplne na záver chceme všetkým 
hráčom, trénerom, funkcioná-
rom, fanúšikom, priaznivcom a 
ostatným občanom zavinšovať 
krásne, požehnané a pokojné 
Vianoce a do nového roku 2023 
popriať hodne zdravia, šťastia, 
pohody, optimizmu a dobrú ná-
ladu.

J. Ďuriš                                 

7. liga muži
1.K. Podhradie 14 9 5 0 37:14 32
2.Podmanín 13 10 1 2 45:14 31
3. D. Kočkovce 13 9 2 2 44:19 29
4. Lysá 14 9 2 3 44:20 29
5. Papradno 13 8 3 2 38:22 27
6. Šebešťanová 13 5 2 6 27:34 17
7. Praznov 14 5 2 7 29:27 17
8. N.Dubnica 14 4 4 6 28:40 16
9.  Visolaje 13 4 3 6 26:28 15
10. Tuchyňa 13 3 4 6 30:42 13
11. Streženice 13 2 5 6 21:34 11
12. Jasenica 13 0 7 6 14:27 7
13. Dohňany 13 1 3 9 18:44 6
14. Sverepec 13 1 3 9 12:48 6


